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ВСС решава днес за освобождаването на Иван Гешев. БСП настоя 
НС да свали имунитета на Бойко Борисов. Когато той пропада, дърпа 
всички други със себе си, заяви Корнелия Нинова.

най-малко
дела за 
корупция 
у наС

меСтният Вот 
наближаВа, 
изборният 
туризъм цъфти

Стр. 16

НеНужеН

ългарският език не е нужен. на 
него не се говори никъде по света. Ако 
държиш и другите да спазват правопи-
са му, най-много да отнесеш псувня. 
Пълният член и запетаите отдавна са в 
девета глуха, правилата за използване-
то им са дребнотемие. Младите хора 
използват покъртително количество 
чуждици, а БАн плахо прави призиви 
за спасяването на българското слово.

Ако нямаше изпити по български 
език и литература след седми клас, 
часовете в училище вече щяха да са 
намалени. вероятно учениците щяха 
да го изучават като иУЧ - избираем 
учебен час, или бившия сиП, който се 
записваше по желание. 

Ако не се кандидатстваше с този 
предмет, нямаше и да го има като за-
дължителна матура. най-много щеше 
да присъства като избираема за някак-
во незначително и ексцентрично мал-
цинство.

Българският език и българска-
та литература просто не са модерни. 
Ако министрите на образованието и 
науката, както и тяхната подопечна 
администрация не го знаят, по-надо-
лу в системата отлично го осъзнават. 
Затова и една пловдивска директорка 
чистосърдечно заяви тези дни: 

“Учениците нямат голям интерес 
към българския език. тези, на кои-
то предметът е нужен, отиват преди 
това в други гимназии.” Дръзкото й 
изказване бе по повод на новината, че 
в нейното училище всички зрелостни-
ци са с кръгли двойки по български на 
матурата.

Б

Деси ВЕЛЕВА

злато
за родната
Спортна
ГимнаСтика

мамят ни 
С почиВки 
В Гърция

Заради решението на 
служебния министър на 
енергетиката Росен Хри-
стов в общия микс за дома-
кинствата да бъдат вкара-
ни над 2 теравата скъп ток 
от теЦ “Марица изток 2”, 
вместо по-евтиния от АеЦ 
“козлодуй”, ще плащаме 

по-скъпа електроенергия от 
1 юли. издадената заповед 
е за включване на 2,2 млн. 
мегаватчаса, които ще про-
изведе теЦ “Марица изток 
2”, с цел тя да продължи да 
съществува. 

Предварителните разче-
ти за 3,6% увеличение на 

тарифите за следващите 12 
месеца от 1 юли ще трябва 
да се преизчислят, коменти-
раха от кевР. според Хри-
стов “няма никакъв саботаж” 
от страна на Министерство-
то на енергетиката. 

“това е чисто изпълне-
ние на закона”, каза Христов 

в отговор на обвиненията, 
че токът може да поскъпне 
с повече от планираното за-
ради неговите действия. 

Регулаторът ще вземе 
крайното решение в края на 
месеца.

по-скъп ток от 1 юли

отноВо
проВокация
Срещу бълГария 
В битоля

Снимкабта

Вкадър

Десетки малчугани от Сандански се включиха вчера в детски игри и ателие „Face paint”, 
които се проведоха на полянката пред Летния театър. Събитието е част от програмата 
на земеделски форум „От фермата до твоята трапеза“

Ценатанакиловатаможедаскочинадобсъжданите3,6насто

Служебнияткабинетнизавеща:

Стр. 4

Стр. 5
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прокурорската колегия на Висшия 
съдебен съвет ще реши днес дали да 
освободи предсрочно главния прокурор 
Иван Гешев. След 14 часа заседание в 
петък кадровиците не стигнаха до окон-
чателно решение. Това стана след като 
изненадващо шестимата членове на съ-
вет оттеглиха първото искане за пред-
срочно освобождаване на обвинител 
№1 без конкретни мотиви. припомня-
ме, че то беше свързано с участието на 
израелски експерт след атентата срещу 
Гешев.

Съветът все пак остави за обсъжда-
не по същество само второто. То е за 
уронване престижа на съдебната власт 
заради думите на Гешев по време на не-
гов брифинг, определящи част от депу-
татите като “политически боклук”. 

дУМА припомня, че в петък се оч-
акваше главният прокурор да направи 
обръщение към нацията. То обаче беше 
отложено за следващия четвъртък. при-
чината е продължилото до полунощ за-
седание на ВСС и посещението му ев-
ропарламента във вторник.

по-късно стана ясно, че Гешев е из-
пратил писмо до председателя на нС 
Росен Желязков с искане да бъде изслу-

шан от депутатите във връзка с конкрет-
ни досъдебни производства, свързани с 
корупция по високите етажи на властта 
и търговия с влияние. Изслушването е 
поискано на основание чл. 26 от пра-
вилника за организацията и дейността 
на народното събрание, който пред-
вижда обсъждане с народните предста-
вители на дейността на прокуратурата 
и разследващите органи, включително 
при възникнали затруднения в осъщест-
вяване на функциите им. 

Гешев настоява изслушването да 
се проведе при закрити врата предвид 
съдържаща се в досъдебните производ-
ства чувствителна информация.

 “Ако ВСС освободи Гешев, пре-
зидентът Румен Радев може да забави 
подписването на указа, докато не се 
произнесе конституционният съд”, за-
яви политологът Александър Маринов, 
председател на Стратегическия съвет 
при президента.  

Ако ВСС тази седмица освободи 
Гешев, кадровиците ще пратят реше-
нието си в президентството за издаване 
на указ. Тогава Радев ще има три въз-
можности - да подпише, да откаже или 
да не прави нищо, като изчака консти-

туционния съд колкото би трябвало. В 
тази обстановка Гешев ще е главен про-
курор, въпреки че ще бъде освободен от 
съвета, коментират юристи. 

Ако конституционен съд допусне 
делата за разглеждане, тогава Радев 

може да върне отстраняването на Ге-
шев за ново разглеждане, а ВСС от своя 
страна да спре процедурата до момента, 
в който съдът се произнесе с дефини-
тивно решение. След това процедурата 
трябва да започне отначало. 

В незабравим празник се превърна тържественото отбелязване на 190 години 
просветно дело и 170 години светско училище в с. Скалица.  
“Винаги сме ангажирани и споделяме нелеката мисия на СУ “Св. Паисий 
Хилендарски” да образова, възпитава, приобщава и интегрира  
деца и родители. Ще продължим да подкрепяме инициативите и да 
инвестираме в образованието и в просперитета на образователната 
институция”, заяви кметът на Община “Тунджа” Георги Георгиев.

 
 
 
 
 
България е една от страните в ЕС, където средната продължителност на 
съдебните дела за корупция е най-голяма, показват данни от доклад на ЕК за 
ефективността на правосъдните системи в страните - членки. 
В 12-страни членки на ЕС делата за корупция се решават до 1 година, а у 
нас се точат с десетилетия. 
Докладът изследва и независимостта на съдебната система. Според про-
учването се забелязва тенденция на намаляване на доверието в съдебната 
система в България. Според данните за 2023 г. около 30% от българските 
граждани са на мнение, че съдебната система е справедлива и независима. 
Този дял е почти не се променя през годините. Расте обаче недоверието към 
съдебната система. Близо 60% са на мнение, че съдебните решения не са 
независими и безпристрастни. България е на едно от последните места в ЕС 
и по употреба на дигитални технологии в съдилищата. 

ЕК: В България се приключват  
най-малко дела за корупция 

ВСС решава днес за
оставката на Иван Гешев
ПрезидентътРуменРадевможедаспасиглавнияпрокурор,твърдиАлександърМаринов,
председателнаСтратегическиясъветпридържавнияглава

най-висока е средната 
пенсия в София е средно 
896 лева. Челната трой-
ка се допълва от Бургас и 
перник, съответно - 817 
лв. и 808 лв. най-ниски са 
пенсиите в кърджали - 592 
лв. и в Разград - 607 лв. 

Възрастните хора у 
нас получават средно 
по 735,48 лева на месец, 
сочат данните на наци-
оналния осигурителен 
институт (ноИ) и на-
ционални статистически 
институт (нСИ).

Мъжете в България 
получават по-високи пен-
сии от жените, като сред-
ните им размери са съот-

ветно 831 лв и 669 лв.
към 31-ви март т.г. 

пенсионерите са общо 2 
029 млн. души. Разпреде-
лението на хората по гру-
пи, според месечните раз-
мери на доходите им, сочи, 
че всеки четвърти или над 
половин милион души е с 
пенсия под минималната 
от 467 лв., а 416 000 души 
получават до 600 лева.

2184-ма пък са хората 
с пенсия от 3000 до макси-
мума от 3400 лв. Само 760 
са пенсионерите на тавана 
от 3400 лв., а 341 - над него. 
по закон таванът не важи 
за хора, които са били пре-
зидент и вицепрезидент 

на Република България, 
председател на народното 
събрание, министър-пред-
седател или съдия в кон-
ституционния съд.

около 684 000 души 
получават т. нар. “вдовиш-
ка добавка”, която е 26,5% 
от пенсията или сбора от 
пенсиите, които е полу-
чавал починалият съпруг 
или съпруга. “добавката 
за чужда помощ” вземат 
малко над 65 хил. души.

“Увеличение на пен-
сиите от юли с 12% ще 
има и ще се запазят соци-
алните плащания”, увери 
вчера премиерът акад. 
николай денков. 

под мотото “да пренесем доброто 
с хорото” танцова школа “Играорци” и 
най-голямата школа по народни хора в 
София “еремия” проведоха благотво-
рителна хоротека в помощ на деца с ув-
реждания и младежи в неравностойно 
положение.

Събитието, което събра над 600 
танцьори на площада пред сградата на 
община Русе се състоя под егидата на 
кмета пенчо Милков, който приветства 
стотиците ентусиасти.

“Изключително се радвам, че ор-
ганизирате тази инициатива в Русе. 
каузата е благородна и нека всички да 
я подкрепим, защото като общество 
трябва да застанем до децата със спе-
циални потребности, които имат нуж-
да от подобен вид спортни площадки”, 

обърна се към присъстващите кметът 
Милков.

В близост до сцената бяха поставени 
дарителски кутии, като организаторите 
призоваха русенци и всички участници 
в хоротеката да се включат в каузата. 
Събраните от инициативата средства 
ще бъдат използвани за изграждане на 
спортна площадка за деца със специал-
ни потребности и младежи в неравнос-
тойно положение в парка на младежта.

до момента танцова школа “ере-
мия” са танцували в пловдив, Само-
ков, Търговище, София и още много 
градове, като само преди месеци заед-
но с плевенския клуб УСеверняцитеФ 
събират над 7600 лв. в помощ на деца-
та, настанени в центрове от семеен тип 
в гр. плевен.

Средната пенсия в София е 896 лв. С хора и ръченици събраха 
средства за деца в Русе
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“бСп внесе проект за 
решение на парламента 
за сваляне на имуните-
та на бойко борисов”, 
обяви лидерът на бСп 
корнелия нинова на 
брифинг в нС в петък, 
след като се запозна с 
внесените от главния 
прокурор иван гешев 
документи за аферата 
“барселонагейт”. 

“петдневният срок 

изтече и след като бори-
сов няма доблестта сам 
да си го даде, предсе-
дателят на парламента 
и мнозинството тупат 
топката и го крият, ние 
поемаме инициативата”, 
посочи тя.

по думите на нино-
ва целта е да се изпълни 
законът. 

“Трябва да се даде 
възможност на бойко 

борисов да докаже ду-
мите си, че е невинен 
по тези дела. Това няма 
как да стане, ако не си 
свали имунитета и няма 
прозрачен и честен про-
цес”, обясни тя.

“не приемаме съз-
даването на комисия 
по имунитетите в нС. 
предвижда се тя да тупа 
топката 6 месеца, за да 
изпере борисов. оче-

видно създаването на 
такава комисия не е да 
разкрие истината, а да 
спаси борисов от нака-
зателно преследване”, 
посочи нинова. 

Според нея по-лес-
ният и бърз начин да се 
разкрие истината е той 
сам да си даде имуните-
та, бързо да се води това 
дело и да се произнесе 
независимия съд.

“Запознахме се с 
практиката на миналите 
народни събрания, при 
която се създава анкетна 
комисия със срок между 
3 и 7 дни, а дб и пп го-
ворят за 6 месеца. Това 
логично ли е?”, попита 
нинова.

Тя обърна внимание 
и на нещо много странно 
относно внесените в де-
ловодството документи. 

“Те не са с гриф за 
сигурност и са общодос-
тъпни. В същото време 
не се дава възможност 
да се запознаем с тях. 
наложи се писмено да 
искаме от председателя 
разрешение да ги про-
четем”, възмути се ни-
нова.

по-рано в пленарна-
та зала от бСп поискаха 
гласуването на сваля-
нето на имунитета на 
лидера на герб бойко 

борисов да влезе в днев-
ния ред на нС, но то не 
беше прието.

Темата беше комен-
тирана и от депутатите 
от пг “бСп за бълга-
рия” в медийни учас-
тия. 

“Мина достатъчно 
време, в което борисов 
можеше да се откаже 
сам от имунитета си. 
Мина достатъчно вре-
ме, в което самото нС 
можеше да започне ини-
циатива, с която да фор-
мира комисия за иму-
нитета му, но това не се 
случва. За нас изводът е, 
че целенасочено се бави 
този процес, за да може 
през това време да бъде 
отстранен иван гешев, 
да се предприемат други 
действия, да се забави 
всичко и накрая отново 
всичко да потъне”, заяви 
зам.-председателят на 
нС и на бСп кристиан 
Вигенин. по думите му 
целенасочено се търси 
ограничаване и забавяне 
на този процес. 

“За да има срещу 
когото и да било наро-
ден представител нака-
зателно производство, 
той или сам трябва да 
се откаже от имунитета 
си, или трябва нС с гла-
суване в зала да му го 

свали. В правилника на 
нС се казва, че в зала не 
може по-рано от 5 дни 
от внасянето на искане-
то на прокуратурата да 
се случи това гласуване 
- ние изчакахме не 5, а 7 
дни”, поясни зам.-пред-
седателят на бСп ирена 
анастасова. 

практиката досега 
показва, че когато не е 
пожелал депутатът сам 
да се откаже от имуни-
тета си, председателят 
на нС внася решение за 
съставяне на комисия, 
която трябва да се про-
изнесе и съответно да 
се стигне до гласуване 
в зала.

“идеята за нашето 
решение, което входи-
рахме в деловодството 
на нС беше, че до сед-
мия ден председателят 
на нС не е предприел 
нищо. като искат коми-
сия, тя трябваше вече да 
се случи”, каза анаста-
сова. 

Тя припомни изте-
клите записи от наци-
оналния съвет на пп, 
където се говори, че 
“за имунитетите ще се 
прави комисия, тя ще 
работи 6 месеца и ще се 
тупа топката” и изрази 
притеснение дали пък 
точно това не се цели.  

“паметта за саможертвата на майор 
Томпсън, сержант Монро, партизани-
те и ятаците е жива. Тя ни завещава не 
само идеала им, но и заветът народи-
те никога повече да на допускат фа-
шизъм. когато говорим за героите на 
българия - никой не е забравен и нищо 
не е забравено. В бСп имаме памет”,  
заяви зам.-председателят на пг “бСп 
за българия” и народен представител 
от София област иван Ченчев на по-
клонението пред подвига на героите в 
местността “рупата” над село литако-
во, община ботевград.

кметът на литаково пешо Младе-
нов, председателят на обС на бСп в 
ботевград николина Цолова, предсе-
дателят на баС евгений белий заедно 
с множесто социалисти почетоха 79-
та годишнина от разстрела на майор 
Томпсън и българските антифашисти. 
За паметната церемония пристигнаха 
и представители на посолството на 
Великобритания у нас.

на 10 юни 1944 г. жандармерия 
извежда от  читалището в литаково 
група арестувани партизани и  ята-
ци. Сред тях е и англичанинът майор 
Франк Томпсън. Той е офицер от Уп-
равлението за специални операции на 

британската армия. идва в българия 
на 24 януари 1944 г., за да ръководи 
втората мисия за снабдяване на ан-
тифашистката съпротива с английско 
оръжие чрез самолети.

без съд и присъда, на 10 юни го 
застрелват в местността “рупата”. 
Заедно с него и сержант ник Монро, 
ятаците Христо гурбов от ботевград 
и лазар Стоянов от Скравена, както и 
още партизани от отрядите “Христо 
ботев” и “Васил левски”.

“отново сме тук, на това свято мяс-
то, пред тази свята могила, за да по-
четем подвига на борците за свобода, 
които отдадоха живота си, за да няма 
майки с черни забрадки, да няма бе-
дни, гладни, онеправдани и страдащи 
хора по земята, за да я има българия”, 
заяви председателят на баС евгений 
белий.

След преклонението беше прожек-
тиран филмът “ненужният герой”, 
посветен на Франк Томпсън. Част от 
сцените в него са снимани в литако-
во, където се проследяват последните 
дни от живота му. Филмът имаше про-
жекция и в англия, а премиерата му 
бе в британското посолство миналата 
година.

ИванЧенЧев:

Пазим завета никога 
да не допуснем фашизъм

БСП предложи НС да свали
имунитета на Бойко Борисов
Документитепо„Барселонагейт”несасгриф„секретно”,
нониетруднополучихмедостъпдотях,възмутисеКорнелияНинова



ИкономИка4
2023

понеделнИк
12 юнИ

w
w
w
.d
u
m
a
.b
g

Заради решението на слу-
жебния министър на енер-
гетиката Росен Христов в 
общия микс за домакинства-
та да бъдат вкарани над 2 
теравата скъп ток от ТеЦ 
“марица изток 2”, вместо по 
евтиния от аеЦ “козлодуй”, 
има вероятност да плащаме 
по-скъп ток от 1 юли. 

окончателното решение 
ще бъде взето от кеВР на 30 
юни, съобщи БнТ, цитирай-
ки председателят на коми-
сията за енергийно и водно 
регулиране Иван Иванов. 

Издадената заповед е за 
2,2 млн. мегаватчаса, които 
ще произведе ТеЦ-2, с цел 
той да продължи да същест-
вува. Тази заповед обаче, ако 
новият министър прецени, 
може да бъде отменена. 

“Възмутително е, че това 
нещо се прави по този начин 
години наред, без никакви 
икономически разчети как е 
най-изгодно, защото в край-
на сметка това са обществени 
пари. В момента е по-изгодно 
ТеЦ “марица изток 2” да не 
работи, за да не трупа загуби, 

които също трябва да бъдат 
покрити от обществото, а по-
добре е да плащаме заплатите 
на тези хора и със сигурност 
трябва да се мисли за дълбо-
ка реформа в този сектор”, 
каза константин Стаменов 
от кРИБ.

Синдикатите защитиха 
решението на служебния ми-
нистър да се подпомогне дър-
жавната въглищна централа, 

чрез изкупуване на ток, с 
мотива, че е базова мощност, 
която гарантира сигурността 
на енергийната система. 

“Трябва да напомним, че 
миналата година пък ТеЦ-2 
финансираше до голяма сте-
пен компенсациите, които се 
изплащаха на бизнеса”, каза 
Ваня Григорова от кТ “под-
крепа”.

Търговците на ток обяс-

ниха, че в края на годината 
затваря врати една от амери-
канските централи в мариш-
кия басейн, поради което до-
пълнителното електричество 
от държавния ТеЦ няма да 
бъде пуснато на пазара дото-
гава, а ще стои в резерв.

“от 1 януари регулирания 
микс ще има нужда от допъл-
нителни количества, които 
отговарят точно на 300 ме-
гавата, колкото е мощността 
на една от тези американски 
централи”, каза Соня кадий-
ска - председател на асоциа-
цията на търговците на ток.

лошото в случая е, че това 
решение се взе от последния 
служебен министър, не беше 
оставено за решение от теку-
щия редовен кабинет. Спо-
ред кеВР предварителните 
разчети от 3,6% увеличение 
за следващите 12 месеца, 
след 1 юли, ще трябва да се 
преизчисли.

няма никакви саботажи 
на министерство на енерге-
тиката. Чисто изпълнение на 
закона. Така бившият служе-
бен министър на енергетика-

та Росен Христов отговори 
на обвиненията на председа-
теля на кеВР Иван Иванов, 
че токът може да поскъпне с 
повече от планираните 3,6% 
заради негови действия. 

“действието не е пред-
прието по самоинициатива, а 
е на база на решение на нС 
от 2020 г., което дава на ми-
нистерство на енергетиката 
право да осигури работата на 
ТеЦ “марица изток 2”. Та-
кава заповед не е прецедент, 
издавана е и преди, а срокът 
е диктуван от графика на 
кеВР, който задължава да се 
внесе такова решение в уста-
новения срок, така че да мо-
гат да си калкулират цената”, 
обясни Росен Христов пред 
БнТ. 

“За да има ред в енерге-
тиката, цената на тока до 5-6 
години трябва да се увеличи 
трикратно”, заяви пък пред-
седателят на Българския ато-
мен форум Богомил манчев.

Според него стойността 
на тока е потискана през го-
дините и това е обезкървява-
ло енергетиката. 

Служебният кабинет ни 
завеща по-скъп ток от 1 юли
Ценатанакиловатаможедаскочинадобсъжданите3,6насто

Росен Христов

В новия бюджет за тази година ще 
се спази изискването за приемане в 
еврозоната дефицитът да е до 3% от 
Брутния вътрешен продукт. Това няма 
да се отрази на осъвременяването на 
пенсиите по т. нар. “швейцарско пра-
вило” от 1 юли. капиталовите разходи 
обаче ще са по-малко в капиталовите 
разходи защото няма достатъчно про-
ектна готовност. Ще бъдат създадени 
фондове за култура и спорт. Това заяви 
пред БнР премиерът николай денков.

през тази седмица парламентът 
прие на първо четене ново удължаване 
на действието на бюджета от предход-
ната година, а финансовият министър 
асен Василев обяви, че разработва 
освен новия бюджет за тази година и 
проекта за 2024 г. днес денков под-
черта, че изготвянето на двете рамки е 
основен приоритет на кабинета.

“на базата на това, което виждаме в 

момента като разчетени разходи в бю-
джета, асен Василев ме увери, че ще 
успее да запази всички социални пла-
щания и няма да има увеличаване на 
данъците, но и ще представи бюджет в 
рамките на до 3% дефицит. допълни-
телно ще има някои плащания, които 
са свързани с нови политики в рамките 
на този дефицит”, каза денков.

капиталовите разходи обаче ще бъ-
дат по-малко от заложените в бюджета, 
внесен от служебното правителство.

“Бюджетът ще осигури капиталови 
разходи по региони, така общините да 
се подготвят и за зимата. два фонда 
ще бъдат създадени - в областта на 
спорта и в областта на културата. Има 
политики, които ще задвижим ведна-
га, но нека министрите да проведат 
първо разговорите за това с финан-
совия министър”, съобщи министър-
председателят.

новото хранилище за радиоактивни 
отпадъци на площадката на аеЦ “коз-
лодуй” - “Радиана” ще заработи през 
2024 г., съобщиха от държавното пред-
приятие “Радиоактивни отпадъци”. 

очаква се строежът на съоръжение-
то да приключи до края на тази година, 
след което то трябва да бъде лицензи-
рано от агенцията за ядрено регули-
ране и да се въведе в експлоатация. То 
ще започне да приема радиоактивните 
отпадъци, които досега са се съхраня-

вали в хранилището “нови хан” край 
София. Там върви ревизия, сортира-
не и преопаковане на складираните в 
продължение на близо 60 години от-
падъци от медицинска техника, про-
тивопожарни системи и други ниско 
радиоактивни отпадъци и транспорти-
рането им до площадката на ядрената 
електроцентрала.

преместването на старите отпадъ-
ци в новото хранилище ще поеме едва 
процент от обема му, тъй като част от 

тях ще бъдат силно редуцирани в съ-
оръжението за плазмено изгаряне на 
някои видове слабо радиоактивни от-
падъци в т. нар. “плазмотрон”, който 
бе въведен в експлоатация в края на 
2018 г. 

“до 2025 г. хранилището в нови хан 
трябва да бъде освободено от съхраня-
ваните надземно радиоактивни отпадъ-
ци”, обясни Валентин анастасов, главен 
инженер на националното хранилище 
“нови хан” по време на форума.

Правителството намалява  
парите за инвестиции да бъдат ограниче-

ни случаите, при които 
може да бъдат сключва-
ни т.нар. инхаус догово-
ри, предвижда проект на 
финансовото министер-
ство, пуснат за общест-
вено обсъждане.

За случаите, в които 
съответното държавно 
ведомство ще възлага 
директно на свързано 
предприятие дейности, 
за които по принцип е 
необходимо да обяви 
обществена поръчка. 
досега масовата прак-
тика за сключване на 
тези договори се моти-
вираше с европейска 
директива. Според фи-
нансовото министер-
ство обаче тя е била 
тълкувана неправилно 

и това е позволявало 
досега на здравната каса 
и на пътната агенция да 
заобикалят закона.

В случая със здрав-
ната каса става дума 
за текстове от 2020 г., 
които позволяват тя да 
договаря директно от-
стъпки за лекарства, за 
медицинска апаратура 
и помощни средства. 
предложениеето е те да 
се премахнат. 

Текстовете за апИ са 
още от 2018 г. и позволи-
ха сключването на много 
инхаус договори за доиз-
граждане на магистрала 
“Хемус”, по които бяха 
платени авансово към 
1,9 млрд. лв. по съще-
ство това бяха договори, 
които апИ възложи на 

държавната “автома-
гистрали” еад, а тя от 
своя страна ги превъз-
ложи директно на строи-
телни фирми.

друг текст, който ще 
се коригира, позволява-
ше досега законът да се 
заобикаля на основание 
на това, че най-малко 
80% от оборота на свър-
заното предприятие е от 
“идентични или сходни” 
услуги, които то е пре-
доставяло последните 
3 години на възложите-
ля. Ще отпадне изразът 
“идентични или сход-
ни”, и така на свързано-
то предприятие трябва 
да се пресмята целият 
оборот. Така се премах-
ва още една възможност 
за инхаус възлагания.

Ограничават инхаус договорите

Новото хранилище за радиоактивни 
отпадъци ще заработи догодина
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Собствениците на парко-
места, както и в пространства-
та между блоковете ще могат 
по-лесно да изграждат заряд-
ни станции за електромобили. 
Те ще свързват точката за за-
реждане с електроразпредели-
телната мрежа като индивиду-
ални абонати.

Това са част от промените 
в Закона за управление на ет-
ажната собственост, приети на 
първо четене от парламента.  
В мотивите към законопроек-
та са записани тежките бюро-
кратични процедури, през ко-
ито трябва да се мине, за да се 
инсталира точка за зареждане 
в електрическата мрежа, тъй 
като все повече електромо-
били се използват в големите 
градове, а населените предим-
но живее в сгради - етажна 
собственост. освен това за да 
се извадят всички документи 
отнема около година и поло-
вина.

депутатите приеха и пред-
ложенията, с който се цели по-
бързо усвояване на 1,4 млрд. 
лв. от плана за възстановява-
не и устойчивост, предвидени 
за саниране. неотдавна регио-
налното министерство старти-

ра и втория етап на кандидат-
стване. първият приключи при 
огромен интерес. Размерът на 
предвидената финансова по-
мощ по процедурата е над 1,1 
млрд. лв., но това е прекалено 
малко на фона на подадените 
проекти. Тяхната стойност е за 
почти 4 млрд. лв. 

За да се улеснят инвестици-
ите в енергийна ефективност 
в многофамилните жилищни 
сгради, всяка етажна собстве-
ност ще може да открие бан-

кова сметка със специално 
предназначение за събиране 
на средства за управление и 
поддръжка на общите части на 
етажната собственост. Това ще 
улесни и кандидатстването за 
колективни кредити пред раз-
лични финансови институции. 

Разпореждането с този ре-
сурс ще може да се извършва 
от председателя на Управи-
телния съвет (управителя) въз 
основа на решение, прието от 
общото събрание.

индексът на промишленото 
производство през април 2023 г. 
се понижава с 2,9 на сто в сравне-
ние с март 2023 година. данните 
са предварителни и сезонно из-
гладени, съобщи националният 
статистически институт.  Спря-

мо предходния месец е отчете-
но намаление в добивната про-
мишленост - с 8,4 на сто, при 
производството и разпределе-
нието на електрическа и топло-
енергия и газ - с 6,9 на сто, и в 
преработващата промишленост 

- с 3 на сто. през април 2023 г. е 
регистриран спад с 12,6 на сто 
на промишленото производ-
ство спрямо съответния месец 
на 2022 година. Справка в нСи 
показва, че това е най-чувстви-
телното годишно намаление от 

началото на 2023 г. на годиш-
на база през април има спад на 
промишленото производство, 
изчислен от календарно изгла-
дените данни. Той е отчетен 
в производството и разпреде-
лението на електрическа и то-

плинна енергия, както и при 
газа - с 38,7 на сто, в добивната 
промишленост - с 10,5 на сто, 
и в преработващата промишле-
ност - с 8,2 на сто. индексът на 
промишленото производство 
през март 2023 г. се понижи с 
1,2 на сто в сравнение с февру-
ари 2023 година, показват да-
нните на статистиката. 

производството на 
български плодове и зе-
ленчуци е застрашено, 
предупреждават учени от 
Селскостопанската ака-
демия. В момента само 
на една десета от обра-
ботваемата земя се от-
глежда нещо различно от 
зърнени култури, съобщи 
БнР.  Вероятно заради 
по-доброто субсидиране 
в българското земеделие 
се произвеждат най-мно-
го зърнени култури, сочат 
данните на академията, 
представени от нейния 
председател проф. мар-
тин Банов. Според него 
85,5% от обработваема-
та земя у нас са заети от 

житни култури, пшеница, 
царевица и слънчоглед, а 
само 10,7%  - от остана-
лите култури. Това е една 
от причините, поради ко-
ито в България вече труд-

но се намират български 
зеленчуци, български 
плодове, български кар-
тофи.

“причина за отказа от 
производство на плодове 

и зеленчуци е липсата 
на работна ръка, защото 
от всички тези култури, 
попадащи в тези 10,7% 
изискват по-малко меха-
низация, повече работна 

ръка, а такава все по-
трудно се намира”, твър-
ди проф. Банов. 

Според учените тряб-
ват спешни мерки, за да 
е ясно върху каква земя 
какво е подходящо да се 
отглежда. 

“първата е да напра-
вим едно агроекологично 
райониране на територи-
ята на страната. Втората 
е да се разработи ведом-
ствен кадастър на земе-
делската територия”, по-
сочи проф. Банов.

морковите по пазари-
те и в магазинната мрежа 
поскъпват сериозно. Це-
ната е между 3 и 4 лв. за 
килограм, а на места е и 

повече. В същото време 
цените на черешите за 
първи път тази пролет 
влизат в държавната ста-
тистика. килограмът на 
едно е 5,51 лева незави-
симо, че вече сме в сезо-
на им. леко поевтиняване 
се наблюдава при другия 
сезонен плод - ягодите - с 
0,53 на сто и се търгуват 
на едро по 4,10 лева за 
килограм, показват дан-
ни на държавната коми-
сия по стоковите борси и 
тържищата (дкСБТ).

С приближаването на 
лятото цените на зелен-
чуците стават по-дос-
тъпни за домакинствата. 
оранжерийните домати 
поевтиняват с 0,02 на 
сто и се продават по 3,12 
лева за килограм. Цената 
на оранжерийните крас-
тавици също пада - с 0,13 
процента и вървят по 3,08 
лева за килограм.

картофите поевти-
няват с 0,04 на сто и се 
продават по 1,51 лева за 
килограм, цената на мор-
ковите се повишава със 
0,29 на сто до 2,18 лева 
за килограм. при зелето 
има поевтиняване с 0,02 
на сто и то се купува по 
1,10 лева за килограм. Зе-
лената салата поскъпва с 
0,09 на сто и се продава 
по 1,44 лева за брой.

Учени:

Производството на родни 
плодове и зеленчуци  
е застрашено
85настоотземеделскатаземявстранатаезасятасъсзърненикултури

от Съюза на потребители-
те в Гърция призоваха за пови-
шено внимание при плащане 
на почивки онлайн. преду-
преждението е във връзка със 
случаи на измамени клиенти, 
превели пари на фалшиви сай-
тове, предава БнР. 

Стотици са вече случаите 
на клиенти, които резервират 
и плащат на нереални сайтове 
за почивка. Хакерите създават 
“огледални сайтове” на хотели 
и приемат плащане онлайн.

парите на клиентите из-
чезват в неизвестна посока 

и не могат да се възстановят.  
Специалистите приканват 
преди плащане да се провери 
в туристическа агенция досто-
верността на сайта.

клиенти съобщават и за 
друг начин за измама. Резер-
вирали хотел, платили голяма 
сума в евро, а се оказало, че 
този хотел не работи от една 
година. 

“проверете сигурността на 
транзакцията и не проявявайте 
сляпо доверие към онлаин ин-
формация”, предупреждават 
от местната полиция.

Изграждаме зарядни станции около 
блока

Мамят ни с почивки  
в Гърция

Рекорден спад от 12,6% в промишлеността у нас
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накратко

Снимкибта

В Черна гора се проведоха парламентарни избори. Според социолозите центристкото движение 
“Европа сега”, водено от финансиста Милойко Спаич и президента Яков Милатович, ще спечели 
най-много гласове, но няма да получи достатъчно места в парламента, за да състави самостоятелно правителство

в РСМ бе извършена 
нова антибългарска прово-

кация. неизвестни са закри-

ли с тиксо знамето на Бъл-

гария и информацията за 
българското финансиране, 
изписана върху табелата на 
стената за спортно катерене 
в градския парк в Битоля, 
съобщи сайтът “независен”. 
обектът е финансиран от 
нашето МвнР. на табела-

та са останали видими кой 
е изпълнителят на проекта 
и знамената на РСМ и еС. 
изданието коментира, че 
“по-възрастните жители на 
Битоля, които всяка сутрин 
се разхождат из парка, са из-

ненадани от този “културен 
вандализъм”.

Междувременно най-го-

лямата албанска партия в 
РСМ - дeмократичен съюз 
за интеграция (дСи), ще на-

пусне правителството, ако 
това е условието на опози-

ционната вМРо-дпМне да 
подкрепи промените в кон-

ституцията, предвиждащи 
признаването на българско-

то малцинство в страната.
дСи е готова да излезе 

от правителството в деня, 
в който промените влязат 
в сила, обяви говорителят 
й и външен министър Буяр 
османи след съботното за-

седание на партийното ръ-

ководство. то се проведе 
след срещата в сряда меж-

ду премиера и лидера на 
СдСМ димитър ковачевски 
и лидера на вМРо-дМпне 
Християн Мицкоски.

“днес няма по-важен 
въпрос от европейското бъ-

деще на държавата и граж-

даните. имаме исторически 
шанс, който ако пропуснем, 
със сигурност няма да имаме 
в следващите 10-20 години”, 
обясни османи решението 
на дСи.

Мицкоски е казал, че 
приема предложението на 
ковачевски за влизане на 

вМРо-дпМне в прави-

телството, при условие, че 
в него не присъства дСи. 
той е настоял промените в 
конституцията за влязат в 
сила в деня на влизането на 
страната в еС, “след като 
се уверим, че няма други 
условия за македонската 
идентичност”. на свой ред 
СдСМ заяви, че Мицкоски 
се е “ангажирал да участ-

ва в процеса на вземане 
на необходимите решения 
за европейска интеграция 
на държавата” и няма да е 
добре, ако вМРо-дпМне 
се оттегли от задължение-

то си.

Нова антибългарска
провокация в Битоля
РеверанспредВмРО-ДПмнЕзарадималцинствотони

Румънският посланик в кения бе отзован след расистко 
изказване, съобщи телевизия “диджи 24”. изявлението било 
направено през април по време на среща в централата на оон 
в найроби. при разговор с дипломати от източна европа по-

сланик драгош Цигъу видял маймуна на прозореца и казал: 
“ето една африканска група, която се присъединява към нас”. 
думите му са документирани от местното онлайн издание 
KenyanForeignPolicy.com.

Африкански дипломати са се оплакали в Бюрото на оон в 
найроби и са подписали протестно писмо срещу румънеца. от 
него били поискани разяснения и публично извинение. драгош 
Цигъу не е информирал МвнР в Букурещ за инцидента.

Отзоваха посланик
заради расистки думи

предизборната кампания в Словакия започна официал-

но, след като председателят на парламента Борис колар ут-

върди, че вотът за депутати ще се проведе на 30 септември. 
опозицията настояваше за по-ранна дата, защото страна-

та е в икономическа и политическа криза, без редовно пра-

вителство от месеци. Управлението е поверено на служебен 
кабинет, назначен от десния президент Зузана Чапутова.

Според последните социологически проучвания най-го-

леми шансове за победа има опозиционната партия “СМеР-
Социалдемокрация”, водена от бившия премиер Роберт 
Фицо, който се обявява против изпращането на оръжие и 
боеприпаси за Украйна.

Парламентарни избори в 
Словакия на 30 септември

Сградата на фабрика за 
производство на пластмасови 
и картонени изделия в евро-

пейската част на истанбул 
гори повече от 17 часа, съоб-

щи агенция “ихляс”. в неделя 

рухнаха таваните, а огънят се 
разпространи от последния 
етаж към по-ниските.

пожарът избухна в събота 
около 16 ч. на последния етаж 
на 4-етажната фабрика. там 

се произвеждат изделия от 
пластмаса, картон и канцелар-

ски материали. в сградата се 
изработват мебели и чанти.

няколко противопожарни 
екипа незабавно са започна-

ли гасене, но не са успели да 
ограничат разпространението 
на огъня. осем души, в това 
число и чужденци, са еваку-

ирани. продължават опитите 
за локализиране на пожара.

В Истанбул над 17 часа горя фабрика 15-годишно момче загина при стрелба 
в предградията на Стокхолм. Още 
трима са пострадали. След гонка 
с полицията са задържани двама 
мъже. През последните години 
в Швеция се забелязва ръст на 
стрелбите и бомбените атентати 
заради разчистване на сметки 
между криминални групи

Чешката левица 
се преименува

Чешката социалдемократиче-
ска партия се преименува на “Со-
циалдемокрация” със съкращение 
СОЦДЕМ. На конгрес в Пилзен де-
легатите на най-старата партия 
в страната (основана през 1878 г.) 
преизбраха за свой председател Ми-
хал Шмарду, кмет на град Нове ме-
сто на Мораве.  

Тревога заради 
мечки в Румъния

Мечки се появяват на все по-нео-
бичайни места в Румъния, съобщава 
местният вестник “Зиаре”. Камера 
за наблюдение е засякла мечка само 
на 30 км от град Крайова. Появата 
на животните в равнинната част 
на страната е необичайно явление, 
което предизвиква тревога сред 
местните жители.

Смъртоносен горски 
пожар в Казахстан 

14 души са загинали при огромен 
горски пожар в източната област 
Абай в Казахстан. Трима от тях са 
били служители на местно горско 
стопанство, а самоличността на 
останалите се установява. В райо-
на е обявено бедствено положение. 

Нападение на „Ислямска 
държава” в Ирак

Трима войници от иракската 
армия, включително двама офицери, 
са убити, а четирима са ранени при 
нападение на “Ислямска държава”. 
Атаката е нанесена по казарма 
край град Киркук - столицата на 
кюрдската автономия на Ирак. 

Десетки загинали при 
наводнения в Пакистан

Най-малко 21 души са загинали 
в резултат на проливни дъждове и 
гръмотевични бури в северозапад-
ната част на Пакистан. Около 80 
души, в това число жени и деца, са 
били ранени при рухване на покриви 
и стени. Очаква се броят на жерт-
вите да се увеличи.

Масова стрелба 
в Сан Франциско

Девет души са ранени при масо-
ва стрелба в Сан Франциско. Поли-
цията съобщи, че стрелбата е била 
изолирана и няма опасност за жи-
вота на пострадалите. Няма запо-
дозрени и не са извършени арести. 
Инцидентът е станал по време на 
парти, организирано от популярен 
магазин за дрехи.
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президентът на Украйна 
володимир Зеленски зая-
ви, че въоръжените сили на 
Украйна (вСУ) са предпри-
ели контранастъпление, но 
не уточни на какъв етап се 
намира то. така той за пър-
ви път потвърди, че армията 
е започнала планираната от 
месеци офанзива. по-рано 
и владимир путин заяви, че 
украинската контраофанзива 
е започнала, но не постига 
целите си. 

Руските военни съобщи-
ха, че са отблъснали укра-
инските атаки в Запорожка и 

донецка област, като са на-
несли тежки загуби на вСУ. 
те изчисляват загубите на 
украинците в събота на над 
300 души, 34 бронирани ма-
шини, включително 4 гер-
мански танка "леопард" и 5 
американски БМп "Брадли".  

Американският институт 
за изследване на войната по-
твърди украински удари в че-
тири направления на фронта. 
Мозъчният тръст твърди, че 
в Запорожка област руската 
армия се защитава в съот-
ветствие с "разумна отбрани-
телна доктрина", основана на 

ранно откриване и унищожа-
ване на украинските щурмо-
ви части, масирано използва-
не на противотанково оръжие 
и плътно миниране. Анализа-
торите отбелязват, че вСУ са 
принудени да атакуват челно 
добре подготвени руски по-
зиции, при това без въздуш-
но превъзходство. "ню Йорк 
таймс" цитира представите-
ли на САЩ и еС, които по-
сочиха, че биха приели укра-
инското контранастъпление 
за "успешно", ако изтласка 
руските сили от територията 
на страната, но признаха, че 

това е малко вероятно. 
Русия е нанесла въздуш-

ни удари по цели в различни 
части на Украйна, в резултат 
на което според властите в 
киев са загинали трима ци-
вилни в черноморския град 
одеса и е поразено военно 
летище край полтава. при 
удари в днепропетровска об-
ласт руснаците са използвали 
дронове "Шахед". 

Спаднало е нивото на 
водата след разрушаването 
на веЦ "каховка", твърди 
ръководителят на руската 
администрация в Херсонска 

област владимир Салдо. все 
още не се знае, дали вСУ ще 
се възползват от това, за да 
започнат настъпление в ра-
йона. 

Зам.-председателят на 
президентската администра-
ция в киев игор Жовква за-
яви, че идеята за влизане на 
Украйна в нАто е подкре-
пена от 20 страни от Алиан-
са, подписали съответните 
декларации с киев. по-рано 
говорителят на Белия дом съ-
общи, че САЩ не планират 
да ускоряват процеса на при-
емане на Украйна в пакта.

СнимкаБТа

Колумбийски военни се грижат за спасени след самолетна катастрофа в джунглите 
на страната четири деца от туземен произход. Президентът Густаво Педро 
съобщи, че властите са открили оцелелите след 40 дни издирване

Руските сили отблъскват
контранастъплението на Киев
москвасъобщава,чеУкрайнагубизападнаброниранатехника

Стотици протестираха пред военно летище “вунщорф” край 
германския град Хановер срещу провеждането на международ-
ното учение на нАто “еър дифендър 2023”. Акцията, органи-
зирана от пацифистки организации, премина под лозунги за мир 
и против Алианса. демонстрантите призоваха за уреждане на 
кризата в Украйна по дипломатически път и правителството в 
Берлин незабавно да посредничи за прекратяване на огъня. Спо-
ред тях провеждането на ученията дава погрешен сигнал, който 
може да доведе до допълнителна ескалация на конфликта. 

някои демонстранти държаха плакати с надписи: “долу оръ-
жията! “не” на войната! Разоръжаване сега!”. Според полицията 
около 300 души са участвали в мирния протест, докато органи-
заторите твърдят, че са били в пъти повече. 

Учението, в което ще вземат участие 10 хиляди военни и 250 
летателни апарата от 25 страни, повечето от които членки на 
нАто, се провежда между 12 и 23 юни.

тед качински, бивш препо-
давател по математика в Хар-
вард, известен като юнабомбър, 
е починал в затвора на 81 години, 
предадоха световните агенции. 
той бил открит в безпомощно 
състояние в килията си в затвор 
в щата Северна каролина и е по-
чинал скоро след това.

от 1978 до 1995 г юнабом-
бър е издирван от ФБР заради 
мистериозни бомбени атентати, 
причинили смъртта на трима 
души и ранили други 23 - пред-
ставители на технологичния 

сектор. Смята се, че качински 
е направил много от бомбите, 
докато е живял като отшелник в 
хижа без течаща вода в отдале-
чен район на щата Монтана. 

пробив в разследването на 
лудия гений носи разпростране-
но от него есе от 50 страници за 
опасностите от индустриализаци-
ята, озаглавено “индустриалното 
общество и неговото бъдеще”. 
След залавянето си той отказва 
на адвоката да пледира невме-
няемост. в затвора става идол на 
радикални екоорганизации.

президентът на Бразилия луис 
инасио лула да Силва призова меж-
дународната общност да защити раз-
следващия журналист и основател на 
“Уикилийкс” джулиан Асанж, който е 
заплашен с екстрадиция в САЩ. 

“Асанж проведе важна работа по 
разобличаването на незаконните дейст-
вия на една страна срещу друга. Затва-
рянето му противоречи на защитата на 
демокрацията и свободата на пресата. 
нека всички се изправим в негова защи-
та”, отбеляза лула да Силва. 

намиращият се в британски затвор 

Асанж тази седмица ще обжалва на 
по-висока инстанция решението на 
съда в лондон да бъде екстрадиран в 
САЩ, където го очакват 175 години 
затвор за разкритието най-големия ма-
сив секретна информация в историята 
на страната. 

правозащитната организация 
“Репортери без граници” съобщи, че 
обжалването ще е “последна крачка 
в британските съдилища”, като по-
нататъшни производства ще бъдат 
възможни само в европейския съд по 
правата на човека.

Протест в Германия 
срещу учение на НАТО

най-малко 24 самолета на китайска-
та армия приближиха до въздушното 
пространство на тайван, съобщиха вла-
стите на острова. десет от тях са пресе-
кли т.нар. средна линия на тайванския 
пролив. край острова са разположени и 
4 военни кораба. в отговор тайванската 
армия е задействала бойни самолети, 
кораби и пво.

тайван се управлява от собствена 
администрация от 1949 г., когато ос-
танките от силите на Гоминдана бягат 
там след поражението в гражданската 
война срещу комунистите. кнР смята 

тайван за своя провинция.
китай разполага с шпионска база в 

куба поне от 2019 г. насам, заяви ано-
нимен представител на Белия дом. по 
думите му САЩ са наясно с шпионажа 
на китай от куба.

на 8 юни в. “Уолстрийт джърнъл” съ-
общи, че пекин и Хавана са постигнали 
принципно споразумение за изграждане 
на станция за електронно подслушване 
на острова. Според вестника китай пла-
нира да плати за това милиарди долари. 
Белият дом и кубинските власти опреде-
лиха публикацията като неточна.

24 китайски самолета 
се появиха край Тайван

Лула да Силва 
се застъпи за Асанж

Почина известният 
терорист Юнабомбър
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СВЕТОВЕН ДЕН ПРОТИВ ЕКСПЛОАТАЦИЯТА 

НА ДЕТСКИЯ ТРУД. 
През 2002 г. Междуна-
родната организация на 
труда (МОТ) обявява 
деня като платформа 
за подчертаване значи-
мостта на световния 
проблем с експлоатация-
та на детския труд и за глобални действия за нейно-
то премахване.

НАЦИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА РУСИЯ. На тази 
дата през 1990 г. 
Първият конгрес 
на народните 
депутати на Ру-
ската федерация 
приема Деклара-
ция за суверените-
та на Русия. На 12 юни 1991 г. се провеждат първите 
демократични избори за президент на страната. С 
указ на Борис Елцин от 1994 г. 12 юни е обявен за Ден 
на държавния суверенитет. През 2001 г. денят става 
национален празник на Русия.

1667 - ИЗВЪРШЕНО Е ПЪРВОТО УСПЕШНО 
КРЪВОПРЕЛИВАНЕ. Фран-
цузинът Жан-Батист Дени 
- лекар на Луи XIV, прелива 
340 мл овча кръв на болно 
момче. 15-годишният па-
циент оцелява. През 1670 г. 
кръвопреливането е забране-
но с кралски указ. Ограниче-
нието продължава до 1902 
г., когато Карл Ландщайнер прави откритието, че 
съществуват 4 кръвни групи, а преливанията стават 
ефикасни и безопасни.

1904 - В СОЛУН СЕ РАЖДА АТАНАС ДАЛЧЕВ, 
ПОЕТ И ПРЕВОДАЧ (УМИРА 1978 Г.). Автор на 
поезия с ярко философска 
проблематика. Завършва 
философия и педагогика в 
СУ “Св. Климент Охрид-
ски”. Първия си самос-
тоятелен сборник “Про-
зорец” издава през 1926 
г. Сред преведените от 
него книги са “Бунтът на 
масите” на Хосе Ортега-
и-Гасет, “Братовчедката Бет” на Балзак, “Басни” 
на Лафонтен, “Червено и черно” на Стендал, разкази 
на Чехов и др.

1967 - ПРИЕТ Е ЗАКОН ЗА ДЪРЖАВНОТО ЗНА-
МЕ НА БЪЛГАРИЯ. Според него държавното знаме 
изразява сувере-
нитета на бъл-
гарския народ и 
държава е от-
личителен знак в 
международни-
те й отношения. 
Националното 
знаме на България е трицветно - бяло, зелено и чер-
вено. Цветовете са поставени водоравно. От 25 май 
1998 г. е в сила Законът за държавния печат и нацио-
налното знаме на Република България.

1997 - УМИРА БУЛАТ ОКУДЖАВА, РУСКИ 
ПОЕТ И ПЕВЕЦ (Р. 1924 Г.). Един от първите бар-
дове в СССР, той е сред 
основателите на жанра 
на авторската песен. На-
писва около 200 песни, в 
които смесва рускоезич-
ни поетични и фолклорни 
традиции с френските 
шансони. Доброволец е във 
Втората световна война. 
В средата на 50-те започва да пише музика и тек-
стове за песни, издадени чак към края на 70-те, макар 
че Окуджава става популярен много преди това, най-
вече сред интелигенцията.

Омразапомакедонски

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТОлИйсТАНКУлОв

Ненужен
От стр. 1

опитът на ръковод-
ството да оправдае уче-
ниците си излезе твърде 
неуспешен, а извинени-
ето направи казуса още 
по-скандален. но думи-
те са бруталната истина. 
на никой не му се учи 
български език, защото 
в крайна сметка всеки го 
говори, поназнайва ня-
кой автор и все успява да 
върже смислено изрече-
ние. какво повече да се 
иска?

Затова чуждите ези-
ци са издигнати в култ. 
първа работа на учили-

щата е да се рекламират с 
разширено и интензивно 
изучаване на обичайния 
английски или екзотич-
ните китайски, японски 
или корейски от предучи-
лищна възраст, а родите-
лите се съсипват да кан-
дидастват за актуалния и 
напредничав профил. 

дори злополучното 
училище, което попадна в 
новините с фрапантния си 
резултат, няма да забули 
резултатите от зрелост-
ния изпит на национално 
ниво. Вярно е, че те не са 
кръгла двойка, но не я над-
вишават с много и дори 
не могат да закръглят чет-

ворката. Това, че от Мон 
са заложили ниските 30% 
като минимална граница, 
за да се изкара матурата, 
само леко скрива безми-
лостната реалност. А тя е, 
че мнозинството абитури-
енти, чиято първа грижа е 
с какви рокли и автомоби-
ли да отидат на бала си, не 
са заслужили да получат 
диплома за средно обра-
зование. Те са били само 
формални ползватели на 
образователна услуга, чи-
ето финансиране е било 
напразно. държавата е 
инвестирала излишно с 
години в безплодно обу-
чение, а сега, когато из-

биват резултатите от фик-
тивната дейност, всички 
се оглеждат около себе 
си, за да търсят отговор-
ността в другите - полити-
ци, чиновници, учители, 
родители, ученици.

докато не дойде вре-
ме всеки да погледне 
себе си и да види лична-
та си вина, коментарите 
за ученическите изпити 
ще останат на същата 
кота. Ще се омаскарят 
няколко жертви на сис-
темата, станали широко 
обществено достояние с 
поредния рекорд, и така 
до следващата година с 
нулев ефект.

  �
Таня ГЛУХЧЕВА, Пекин

Че отношенията с 
братята македонци не са 
в най-добрата си фаза е 
безспорен факт. но кому 
е нужно тези дрязги да 
се пренасят на светов-
ната политическа сцена? 
достатъчно ни е, че еС е 
наясно с тях. 

Малко е странно, ко-
гато човек отиде в китай 
и съвсем случайно нау-
чава как от Македонско-
то посолство настояват 

техен гражданин в ни-
какъв случай да не бъде 
изпращан в българска 
група или пък, че не е 
желателно присъствието 
на нашенци на техни съ-
бития. 

при покана в китай-
ската медийна група, къ-
дето всички журналисти 
от Централна и източна 
европа бяха насочени 
към съответния отдел, къ-
дето се говори езика им, 
за македонеца нямаше 
“домакин”. логично би 
било да го изпратят в от-
дел “България” или “Сър-
бия”, в най-лошия случай, 
но като компромисен ва-
риант беше определен в 
отдел “Албания”.

друг фрапантен слу-
чай е в Университета за 
чужди езици, където от 
1960 г. има специалност 
“Българска филология”. 
и не само там, а в още 

2-3 университета само в 
пекин. но от ведомство-
то на РСМ се обадили да 
се създаде специалност 
“Македонистика”. но 
преподаватели откъде?! 
За завеждащ отдела от 
ВУЗ-а назначили препо-
давател с дългогодишен 
опит, завършил... “Бъл-
гаристика”. излишно 
е да се споменава, че 
въпросният лектор не е 
канен на нито едно съ-
битие, организирано от 
посолството.

А малкото македон-
ци, които успяват да 
дойдат в китай идват с 
идеята да разпространя-
ват лъжеисторията си, в 
която (поне привидно) 
сляпо вярват. 

“ние сме наследници 
на Александър Македон-
ски и както той преди 
векове обедини европа и 
Азия, така и ние днес ще 

го направим. РС Маке-
дония и китай заедно ще 
спасят света!” на което 
ерудирани професори 
от различни университе-
ти отговарят: “първо си 
решете проблемите с ис-
торията, после мислете 
за бъдещето!” или: “не 
наричайте азбуката “ру-
ска”, ако не са били бъл-
гарите днес нямаше да я 
има кирилицата, защо не 
прочетете няколко кни-
ги?!”

Факт е, че подобни 
изказвания само ще нале-
ят допълнително масло в 
огъня, ще разпалят ом-
разата, но има ли накъде 
още, след като певецът, 
посегнал на културния 
ни център е обявен за на-
ционален герой, а и как-
то каза един македонец 
наскоро: “ние не ви мра-
зим, просто не можем да 
ви гледаме!”
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  �
Юлия КУЛИНСКА

Не е тайна, че много политици се 
опитват да се докопат до властта през 
задния вход. кой с далаверки, кой с 
шменти капели, кой с ала-бала, кой с 
по-дебели пачки финикийски знаци... 
има обаче и такива, които прибягват 
до измами като уж спазват законите, а 
всъщност ги заобикалят. 

Местните избори придобиват все 
по-ясни очертания. и започват да се 
редят пасиансите къде и на какъв пост 
“да уредим нашия човек”. 

Неоспорим факт е, че местните уп-
равници са най-близо до хората и оказ-
ват в най-голяма степен влияние върху 
качеството им на живот. а най-голяма 
тежест има гласът на всеки от нас във 
вотовете за кметове и общински съвет-
ници. 

На местните избори през 2019 г. из-
бирахме между общо 29 515 кандидати 
за съветници в местното самоуправле-
ние на България или на всеки 212 души 
се падаше по 1 кандидат.

освен кметовете на общини, граж-
даните ще избират и кметове на кмет-
ства във населени места с население 
над 100 души, и кметове на райони в 
софия, пловдив и Варна.

дали обаче може да се обезсили 
волята на местните заради 

изборен туризъм 

каква тежест ще имат “новодомци-
те” на предстоящите местни избори? 
Въпроси, чиито отговори вълнуват 
всички отговорни българи. 

право да гласуват ще имат избира-
телите с постоянен адрес на територи-
ята на съответния град или село. право 
ще имат и тези, чийто настоящ адрес 
е в населеното място 6 месеца преди 
изборите. Регистрациите им трябва да 
са направени преди последните дни на 
април 2023 г. В този случай те ще тряб-
ва да подадат и заявление за гласуване 
по настоящ адрес в срок до 14 дни пре-
ди изборите.

изследване от 2015 г. показва, че 
годината на местните избори има не-
обичайно голям брой премествания, в 
сравнение с предходната такава. имен-
но това породи съмнения за организи-
рана документална “вътрешна мигра-
ция” на избиратели с цел повлияване 
на резултатите от местните избори или 
т.нар. “изборен туризъм”.

изследване на института за разви-
тие на публичната среда показва, че 
през 2022 г., когато нямаше местни 
избори, промените на настоящ адрес 
са били общо 38 683. една година по-
късно 

преместванията са 68 931  
или със 78% повече

В 13 общини нарастването на ре-
гистрациите е повече от 10 пъти. Ре-
кордьор в това отношение е община 

Невестино, област кюстендил. Там 
през 2023 г. са се регистрирали 48 
жители, а през 2022 г.- само един. 
интересно е, че в голяма степен тези 
общини са били сред “най-поразени-
те” от “изборен туризъм” и през 2015 
г. Такъв е случаят и с Трекляно, Ново 
село, Макреш, ковачевци и др.

В община Ново село, например, 
жителите са общо 2218. през 2023 г. 
само през януари-април по настоящ 
адрес там са се регистрирали общо 
306 души. За сравнение за същия пе-
риод през 2022 г. в общината е имало 
само 10 такива регистрации.

през първите четири месеца на 
годината най-привлекателно място за 
живеене в Новоселската община се 
оказва село Винарово. Там 146 души 
са регистрирани по настоящ адрес, а са 
се дерегистрирани само двама. общо-
то население на селото е 508 души.   

дори и в някои общини, в които на 
пръв поглед ръстът на новорегистри-
раните да не е толкова значителен като 

отношение към 2022 г., абсолютният 
им брой прави сериозно впечатление. 
Такъв е примерът с община созопол, 
където през 2022 г. е имало 104 регис-
трации по настоящ адрес за периода 
януари-април, а през настоящата те 
вече са 602.

В село сигмен, община карно-
бат делът на новозаписаните по на-
стоящ адрес е най-голям в страната 
-119,5%. или при население от 118 
души в селото има 141 нови регис-
трации по настоящ адрес за периода 
януари-април 2023 г. 

В 5 села жителите са се увеличи-
ли с над 50% в периода януари-април 
2023 г. Това са Бодрово, община ди-
митровград, сливовик, община Мед-
ковец, драгойново, община първо-
май) и Голема Раковица, община елин 
пелин. 

Новорегистрираните  
жители идват 

от областните центрове и се премест-
ват към съседни по-малки общини. 
Така външните хора могат да повлияят 
при избора на кмет на община, общин-
ски съвет и кмет на кметство. колкото 
по-малко е населеното място, което е 
от интерес за “новодомците”, толкова 
по-вероятно е гласовете им в местни-
те избори да окажат съществено влия-
ние там. докато в областния град 100 
гласа може да не са от значение, при 
избора за кмет и дори за общински съ-
ветници, то в община с по-малък брой 

жители, гласовете могат да имат сери-
озна тежест за подкрепата на опреде-
лени кандидати.

Битката може да бъде за избор на 
общински съветници и кмет на общи-
на. общинският съвет е своеобразен 
законодател, който изразява балан-
са на интересите между гражданите 
в общината. кметът от своя страна е 
свързан с осъществяването на изпъл-
нителната власт на местно ниво. Тези 
два органа споделят отговорността за 

осъществяваните от местната власт 
политики. ето защо най-лесно се ръ-
ководят общините, в които е постиг-
нато равновесие чрез конструирането 
на мнозинство в общинския съвет, ко-
ето да подкрепя кмета. 

В малките общини изборните ту-
ристи 

могат да се използват като 
“допинг”

от някои кандидати за създаването на 
такива конфигурации. още по-мал-

ко избиратели са необходими, когато 
надпреварата е за поста кмет на кмет-
ство. Тази фигура изпълнява бюджета 
и ръководи изпълнителната дейност 
на общината за територията на кмет-
ството. Те също разпределят публи-
чен ресурс и позицията им буди ин-
терес, доколкото може да се спечели 
относително лесно -  в някои случаи 
буквално с помощта на няколко десет-
ки гласа.

съгласно Закона за гражданската 
регистрация  отговорни за адресната 
регистрация са кметовете на общи-
ните, районите или кметството или 
определени от тях длъжностни лица. 
Те извършват и контрола и проверка-
та дали желаещите да се регистрират 
са представили необходимите доку-
менти, за да бъдат регистрирани. За-
дължителна част от тези документи 
са например адресна карта за настоящ 
адрес, документ за собственост или 
договор за ползване на имота за жи-
лищни нужди, декларация за съгласие 
от страна на собствениците на имота 
и други.

с оглед значителното увеличение 
на желаещите да се преместят по на-
стоящ адрес в последните няколко ме-
сеца е важно да се обърне внимание 
в каква степен техните регистрации 
са направени при спазване на зако-
на. кметовете на общини и райони са 
отговорни за издаване на заповеди за 
такива проверки.

право да гласува на местните из-
бори имат всички избиратели, които 
имат постоянен адрес на територията 
на съответното населено място. право 
ще имат и тези, чийто настоящ адрес 
е регистриран в това населено място 6 
месеца преди изборите. В този случай 
те ще трябва да подадат и заявление за 
гласуване по настоящ адрес в срок до 
14 дни преди изборите.

През задния вход
Местнитеизборичукатнавратата,
изборнияттуризъмпроцъфтява

сниМкаМихаелакаТеРинска

 
 

 

 

Очевидно е, че “изборният туризъм” е проблем със системен характер в 
изборния процес, който се проявява непосредствено преди местните избори.  
Съгласно Закона за гражданската регистрация проверка на представените 
документи за регистриране по настоящ адрес се извършва от специални 
комисии. В техния състав се включват служители от съответните общин-

ска и областна администрации, представили на териториалните звена на 
МВР и на Главна дирекция “Гражданска регистрация и административно 
обслужване” в Министерството на регионалното развитие и благоустрой-

ството. Но заповед за формирането на такава комисия се издава от кмета 
на общината.  При наличие на сигнал, кметът трябва да реагира в тридне-

вен срок. Ако не го направи, заповед за съставяне на комисия за проверка се 
издава от съответния областен управител. Има и възможност кметовете 
на общините да се самосезират при подозрения за нередности в регистраци-

ите на новодомци.  
Дали те обаче имат интерес да направят подобна стъпка остава под въ-

прос... 

Противодействието
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"Внесохме искане да гласу-

ваме в зала сваляне на имуни-

тета на Бойко Борисов поради 
поне три причини. първата е 
тази, която нося - това са част 
от нещата, които в последни-

те 6 години БСп и много хора, 
които ни помагаха, правихме в 
борбата с мафията, паралелната 
държава и задкулисието. това 
са сигналите, подавани от нас 
още от 2018 г. тук са оградата, 
пътищата, ядки, които вадихме 
от недоброто строителство, Бар-

селона, ларгото - това са само 
част от тези 11 сигнала. наша-

та битка е последователна вече 
5-6 години". това заяви лидерът 
на БСп корнелия нинова пред 
Nova News.

"Втората причина е, че сега 
виждаме, че новосформираното 
мнозинство или коалицията на 
имунитетите, се опитва отно-

во да няма справедливост и да 
няма правосъдие. от записите 
си личи, че те говорят за това 
да формират формално една ко-

мисия, която 6 месеца да "тупа 
топката", за да изпере Бойко Бо-

рисов" - това е цитат от разгово-

рите", припомни нинова.
тя посочи и третата причи-

на за искането на социалистите 
да се гласува в зала свалянето 
на имунитета на Борисов, която 
е формална, но все пак важна, 
защото има юридическа стра-

на - законът определя срок от 
5 дни, в които или поисканото 
лице трябва да даде имунитета 
си, или народното събрание да 
задвижи процедурата.

"ние, разбира се, изчакахме 
тези 5 дни, днес е осмият ден, 
но никой нищо не направи. не 
можем да мълчим и да ставаме 
съучастници в тази коалиция на 
омертата, защото отново няма 
да има правосъдие и справедли-

вост. ние останахме единствена-

та партия, която години наред, 
въпреки всичко, което сме пре-

живели и в името на тези смели 
хора, които тогава, когато Бойко 
Борисов беше едноличен госпо-

дар на държавата, се вдигнаха на 
протест. В името и на тях, про-

дължаваме нашата битка", под-

черта лидерът на БСп.
За документите  

от прокуратурата

нинова разказа как тръгвай-

ки към деловодството да чете 
документите, се е зарекла да ги 
погледне с очите на следова-

тел, а не на политически лидер 
и опонент на Борисов от много 
години. 

"За съжаление, не успяхме да 
прочетем нищо, тъй като преди 
нас заявка бяха дали и вече четя-

ха на място Гроздан караджов, 
Владислав панев, тошко Йор-

данов и всички материали бяха 
раздадени на другите колеги, 
така че ние с Георги Свилен-

ски не сме видели почти нищо 
друго, освен постановлението", 
обясни нинова.

тя посочи, че социалистите 
внасят предложение за решение 
за гласуване свалянето на иму-

нитета на Борисов в парламен-

та и парламентът е този, който 
трябва да реши.

"но не да тупа топката и да 
бави, за да избяга от правосъ-

дие. това ще го реши залата. но 
принципно, без да сме чели до-

кументите, казвам, че е хубаво 
Борисов да си даде сам имуни-

тета. той твърди, че е невинен. 
Ако е така, да го докаже в един 
справедлив процес. твърди, че 
това е политическата бухалка на 
главния прокурор. присъди про-

курорът не издава -  прокурорът 
внася доказателства, а присъди-

те ги издава съдът. Ако Борисов 
е спокоен за това, че е невинен, 
прокурорът внася доказател-

ствата, той си обявява защитата, 
съдът преценява дали е "да" или 
"не", обясни лидерът на БСп.

нинова коментира и изказва-

нето на деница Сачева от ГеРБ 
в един от сутрешните блокове в 
събота: "Чух нещо шокиращо от 
г-жа Сачева. тя каза: "докато не 
променим конституцията, няма 
да гласуваме за нито един иму-

нитет. представяте ли си докъде 
им отиват намеренията? да се 
скрият от правораздаване, дори 
ако трябва чрез промяна в кон-

ституцията", изрази възмущение 
нинова.

и продължи: "когато Гешев 
и прокуратурата не си вършиха 
работата, ги атакувахме и про-

дължаваме, че трябва да има 
промени в съдебната система. 
когато започват или дават сиг-

нали, че нещо ще се свършва 

- засегнатите казват: "това е по-

литическа вендета". нека бъдем 
принципни по този въпрос. про-

куратурата носи вина за това, 
че толкова години не си мръдна 
пръста по тези случаи, но сега за-

почва да работи, ами нека да си 
свърши работата. нека Гешев да 
пристъпи от думи към действия. 
отново казвам - съдът в крайна 
сметка решава. те просто искат 
да се скрият от това праворазда-

ване", посочи лидерът на БСп.
За промените в 

Конституцията

на въпрос дали социалисти-

те биха подкрепили промените 
в конституцията, които касаят 
разделянето на колегиите на от-

делни съвети, нинова попита: "А 
на вас, кой ви каза, че три от фор-

мациите в парламента обсъждат 
това? ние няма да коментираме 
нищо, докато не го видим черно 
на бяло, защото витаят всякакви 
слухове, имитират се всякакви 
преговори. ние не участваме 
в тези разговори, нищо не сме 
видели официално, съдим само 
по отделни заявки. Ами итн на-

пример искат президентска ре-

публика, представете си, че като 
отворим конституцията, стане 
въпрос за това", каза нинова.

лидерът на БСп изрази опа-

сенията си, че ще има и други 
текстове: "Аз не съм сигурна, 
че някой няма да повдигне въ-

прос за текста, че семейството е 
съюз между мъж и жена, напри-

мер. Затова ви казвам, докато 
не видим проект черно на бяло, 
няма да коментираме никакви 
инсинуации, още повече, че не 
участваме в тези разговори", 
каза нинова и посочи, че само се 
говори, че се водят преговори за 
конституционно мнозинство, но 
никой не е казал нищо конкрет-

но каква точно ще бъде неговата 
цел и задачи.  

на въпрос нужен ли е нов 
обществен договор, лидерът на 
БСп категорично заяви: 

"нужен е нов обществен до-

говор. Виждате в какво състоя-

ние е държавата и обществото 
ни. не функционират институ-

циите, сериозно посегателство 
върху парламентарната репу-

блика, противопоставяния по 
всяка тема и всички въпроси в 
българското общество. една без-
смислена битка. имаме нужда 
от нов обществен разговор и от 
национална цел. не съм сигурна 
обаче че замисълът за промяна в 
конституцията цели това", каза 
нинова и отново цитира изказ-
ването на Сачева от сутринта, в 
което тя казва: 

"няма да си дадем имуните-

тите, докато не променим кон-

ституцията".
лидерът на БСп продължи: 
"преди години сме казвали 

- Бойко Борисов и ГеРБ узако-

ниха корупцията и тя стана не-

наказуема. например, с въвеж-

дането на "инхаус" поръчките, 
които направиха законни - след 
това как да водиш дела срещу 
това, като то е записано в закона. 
така корупцията стана законна. 
Сега се опасявам да не стане и 
бягството от правосъдие кон-

ституционно. да не променят 
конституцията само заради това 
да няма обективно разследване, 
защото смятат, че в момента се 
развяват политически бухалки", 
каза още нинова в ефира на 
Nova News.

на въпрос дали социалисти-

те ще подкрепят свалянето на 
имунитета на кирил петков, ако 
се стигне до такова гласуване, 
нинова каза:  "отнасяме се 
принципно по този въпрос, не 
правим разлика между лицата. 
Всички имунитети е хубаво да 
бъдат давани доброволно, ако 
това не се случи, ще гласуваме 
"за".
За оставката на Гешев

тя коментира и искането 
за отстраняването на Гешев 
заради неговата реплика 

БСП е единствената партия, която гласува за запазване на социалните придобивки за хората. 
Абсолютно всички други партии отхвърлиха увеличението на минималната работна заплата 
от 1 юли 2023 г. да стане 850 лв. и така ощетиха над половин милион българи. 
А "Възраждане" просто се изниза от залата

Корнелиянинова:

Когато Борисов пропада, дърпа 
всички други със себе си
ГерБузаконихакорупцията,сегасеопитватданаправятбягството
отправосъдиеконституционно,твърдилидерътнаБСП

 
 
 
Това, което се случва сега, е много опасно за България. Започнаха да се взимат решения с 
плаващи мнозинства. Най-важните решения в държавата, например отделянето на след-
ствието от прокуратурата, стана по предложение на ГЕРБ, но внесено от “Възражда-
не” и гласувано от ДПС. Ние и ПП-ДБ, които са партньори с ГЕРБ - гласувахме “против”. 
Аз видях с очите си как ГЕРБ диктуваха текстове на “Възраждане” и “Възраждане” ги 
четат и след това си ги гласуват. ПП-ДБ, които са в правителството, бяха “против”. След 
това, гласуването на Делян Пеевски, ПП-ДБ - “против”, ГЕРБ - “за” с ИТН и ДПС, а “Въз-
раждане” им услужиха, като просто не гласуваха и свалиха кворума. 
Най-опасното нещо е бюджетът. Най-важната тема за България и за народа. Когато 
гледахме удължителния бюджет, цели 30 минути ГЕРБ нападаха коалиционния си партньор 
Асен Василев колко е некадърен, как не може да прави бюджети и проектът не се съгласува 
в управляващо мнозинство, а постоянно - с някакви различни плаващи мнозинства. Предсто-
ят важни за България решения, такъв тип поведение е много опасно. Ние сме минавали през 
плаващи мнозинства, това означава нестабилност, несигурност, липса на перспектива. А 
България има нужда точно от  стабилност и перспектива.

За плаващите мнозинства
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снимкаБТа

Не минава ден без скандали в парламента. Единствено от БСП 
проявяват хладнокръвие и здрав разум и не скачат на бой край трибуната

"да се измете политическия 
боклук": 

"това, което гледахме и 
слушахме във ВСС, според 
мен е позор за правото. първо, 
шест души подкрепят и издигат 
Гешев. След това същите шест 
души внасят искане за негово-

то отстраняване. За по-малко 
от 24 часа оттеглят това искане. 
очевидно това не са хора със 
собствено мнение и действат 
под някаква команда - нещо, 
което се вижда и от децата", 

подчерта нинова и допълни, че 
целия разговор във ВСС е бил 
изключително принизен. 

"там не ставаше дума за 
право, това беше махленски 
разговор", заяви нинова.

Според лидера на БСп пър-

вото искане за освобождаване-

то на Гешев е било доста по-ос-

нователно. 
"но те го оттеглиха, защото 

щяло много да проточи про-

цедурата, а сега искат бързо 
и веднага да се маха Гешев. 
Второ, да бъде отстранен гла-

вен прокурор за определение 
"политически боклук", на мен 
ми изглежда много пресилено. 
то ако е така, половината пар-

ламент трябва да бъде уволнен 
от работа. Виждате депутатите 
какво правят последните сед-

мици - как се обиждат, как се 
плюят, какво чудо е в парла-

мента! не мисля, че това е се-

риозното основание", обясни 
нинова.

попитана относно проме-

ните в нпк и Закона за съ-

дебната власт, които 
отвориха пътя към 
тази процедура и 
провеждането й 
по нов начин, 
което позво-

лява главният 
прокурор да 
бъде осво-

бождаван с 
13 гласа, ни-

нова каза: 
" и з -

к л ю ч и -

телно ва-

жно ще е 
това ре-

ш е н и е , 
то може 

да обърне 
много проце-

си, може да раз-

върже много казу-

си, защото знаете, че 
мнозинството в пар-

ламента, т.е. не точ-

но мнозинството, 
прие със 17 гласа 
да бъде избиран 

главният проку-

рор, с 13 - да бъде 
освобождаван. Раз-

бира се, това е ad hoc 

решение, само и само 
да бъде решен въпро-

сът с личността на Гешев. от 
произнасянето на конститу-

ционния съд много ще зависи 
как ще продължи процедурата 
във ВСС, изключително важно 
решение".

лидерът на БСп и изрази 
надежда това решение да не се 
проточи във времето, защото 
това ще блокира процесите в 
съдебната система.

на въпрос относно възмож-

ността президентът да върне за 
ново разглеждане различни хи-

потези, нинова отговори: "на-

пълно е възможно и е законно. 
президентът може да реши да 
изчака решението на консти-

туционният съд".
За спекулациите  
и ролята на БСП

по отношение на спекула-

циите относно БСп, нинова 
коментира: "ГеРБ и Борисов 
усещат, че направиха грешка с 
правителството, което се случ-

ва, защото понасят много кри-

тика. търсят някакво оправ-

дание, чух Борисов да казва: 
"Ами ние щяхме да направим и 
друго правителство, ама нино-

ва се дръпна от преговорите". 
познавам го този човек, мно-

го битки водим дълги години. 
той когато започва да пропада, 
започва да дърпа всички други 
със себе си. Виждате, че БСп 
единствени стоим отстрани на 
целия този хаос, задкулисие, 
договорки, стоим принципно, 
последователно. няма начин 
да не е изкушен да ни дръпне 
в казана. така си го обяснявам: 
"А бе, дайте да кажем нещо и 
за БСп, пък те да се обясняват 
защо така са решили", каза ни-

нова.
тя обясни причините за от-

теглянето на социалистите от 
разговорите с ГеРБ в рамките 
на първия мандат. 

"една от причините е, че 
когато говорихме по политики 
- оръжия за украйна, истанб-

улска конвенция и т.н. и ние 
казахме: "Господин Борисов, 
ние с това няма как да се съгла-

сим и няма как да участваме в 
такова правителство, което ще 
прави това". 

той тогава отговори: "Вие 
участвайте, дайте тези гласове, 

за да направим правителство, а 
след това бъдете "против" - аз 
ще го вкарам в парламента и 
ще го решим с гласовете на пп 
и дБ". тоест ние да участваме в 
правителство, да понесем отго-

ворността, да му бъдем смоки-

новия лист, а той ще си прави 
с плаващи мнозинства каквото 
иска", разкри нинова и посочи, 
че времето го доказва.

относно спекулациите от 
страна на ГеРБ, че са били об-

съждани имена на министри 
с БСп и замесването на името 
на Георги Свиленски, нинова 
каза: 

"Шегувахме се с Георги 
Свиленски, като чухме тази 
новина. Аз му казвам: "Жоро, 
някъде си се разбрал да ставаш 
министър и не си ми казал". А 
той ми отговори: "някъде си ме 
договорила за министър и не 
си ме питала". и приключвам с 
тази тема. никога не сме стига-

ли до имена и до министерства", 
каза лидерът на БСп и посочи, 
че на секундата е разбрала, че 
Борисов си служи с измама, каз-

вайки: "дайте ми гласовете, а аз 
после ще си правя каквото си 
искам", затова и социалистите 
са решили да се оттеглят.
Нарушен ли е балансът  

в спецслужбите?

Замисълът в конституция-

та и в законите е да има взаи-

мен контрол между властите. 
когато един и същ източник 
на власт предлага и одобрява, 
балансът е нарушен. одобря-

ваме промяна в конституци-

ята, с която да се премахнат 
служебните правителства, за-

щото конституцията не е била 
замислена за това, което сега 
се случва. Служебните прави-

телства са били замислени като 
временно управление, чиято 
основна цел е да прави избори.

Ситуацията в страната до-

веде до това служебните пра-

вителства да излязат далече из-

вън това, за което са създадени 
в конституцията. например, 
по време на служебните пра-

вителства се направи гигантска 
чистка в цялата страна. увол-

нения - от горе до долу. това 
не е част от работата на слу-

жебния кабинет.

За бюджета, Сребърния 
фонд, доходите

Радвам, че Асен Василев ми 
отговори положително да от-

мени текста на служебния каби-

нет на президента Радев, който 
искаше да се харчат средства от 
Сребърния фонд. Сребърният 
фонд не трябва да се пипа, защо-

то ще изчезнат парите, както се 
случи от Здравната каса при Си-

меон дянков и повече няма да 
ги видим. но това, което казва 
Василев, съвсем не е достатъч-

но. 3% дефицит, в който са се 
фиксирали неистово, означава 
замразяване на доходите. Вижте 
с колко се вдигна водата, тока, 
топлофикациите също вдигат 
цените. Замразяването на дохо-

дите означава масово обеднява-

не на българите. отхвърлиха ни 
увеличението на минималната 
заплата от 1 юли. отхвърлиха 
увеличението на майчинството 
през втората година. отхвърли-

ха преизчисляването на пенсии-

те. отхвърлиха и необлагаемия 
минимум, внесен от БСп. Цели-

ят социален пакет, който сега е 
необходим в тази криза в помощ 
на хората - всичко беше отхвър-

лено в този парламент, от това 
мнозинство - пп-дБ, ГеРБ и 
другите партии. Само ние гласу-

вахме “за”. С 3% дефицит като 
цел, това означава обедняване и 
големи социални проблеми. 

като бивш министър на ико-

номиката съм много притеснена 
от това, което прочетох вчера - 
имаме спад от 12,6% през април 
в промишленото производство. 
това е нечувано досега, при по-

ложение, че когато ние управля-

вахме през миналия месец май, 
тръгвайки си от правителството, 
изведохме България на първо 
място в еС по индустриално 
производство. Сега - 12,6% на-

долу, което означава, че иконо-

миката произвежда само това, 
което трябва да се дава за соци-

ална политика. другото тревож-

но обстоятелство е, че еврозона-

та вече е влязла в рецесия.
Големите въпроси днес са 

стабилизацията на икономиката, 
за да има производство и спра-

ведливо преразпределение на 
средствата спрямо онези, които 
имат нужда от подкрепа в кри-

зата.

 
 
 
Нарекох го така, защото целият този хаос и нестабил-
ност отпреди 2 години, започна от него. Създаде ПП, 
чухте в записите как, цитирам: “Направихме ала-бала с 
президента на изборите, ако бяхме оставили хората да 
гласуват, щяхме да сме 7-10%” и “заходихме в ляво”, т.е. 
през БСП. Той ги създаде, хубаво, направиха добър резул-
тат, направихме правителство, но от първия ден започна 
да се сваля това правителство, заедно с Борисов вече в 
комбина. Свалиха това правителство с Борисов. След това 
тръгна с “Левицата”. След това прави кметска партия, 
за да участва в местните избори. Той няма право, но и 
за “Левицата” нямаше, и за ПП нямаше. Има време, но 
нашето Изпълнително бюро вече обикаля из страната, 
посещаваме областите, срещаме се с общините и виждам 
кметове, които ни споделят, че ги викат на срещи, на раз-
говори. Факт е, че това се прави. Президентът иска власт. 
Защо казвам, че е баща на хаоса, защото в лакомията за 
още власт е в това служебните кабинети постоянно да 
управляват. Той разби системата, координира я по някакъв 
начин, така че да е център на властта. А сме парламен-
тарна република, властта трябва да е в парламента, а 
той да се ограничи в правомощията на президентската 
институция.

За Радев - баща на хаоса
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едно от най-интересните 
събития от пролетния дял 
на европейския музикален 
фестивал 2023 предстои на 
15 юни от 19,30 ч. елитният 
SzegEd TRombone ENsemble 
от унгария ще гостува за 
първи път у нас с атрактив-
ната програма “от барок до 
рок”. уникалният и впечат-
ляващ звук на ансамбъла, 
съставен от 8 тромбонисти, 
ще огласи аулата на Со-
фийския университет “Св. 
кл. охридски”. Виртуозни-
те изпълнители ще предста-
вят творби, които обхващат 
богата палитра от стилове и 
епохи, започвайки с музика 
от ХVIII век и завършвайки 
с песни на Фреди Меркюри, 
научи дуМа от ирена дан-
кова. 

ансамбълът е създа-
ден от забележителния ун-
гарски музикант Гьоргю 
Гивичан - бивш професор 
във Факултета по музика в 
университета в Сегед, кой-
то понастоящем преподава 
в Музикалната академия 

“Ференц лист” в Будапеща. 
той събира в състава своите 
най-талантливи настоящи и 
бивши студенти, повечето 
от които вече са артисти 
във водещи оркестри в ун-
гария и в други европейски 
страни. проф. Гивичан чер-
пи от своя богат опит като 
солист, член на камерни 
състави и симфоничен ор-
кестрант, за да създаде не-
прекъснато обновяващия се 

иновативен екип на SzegEd 
Trombone ENsemble - уни-
кална музикална общност 
от съмишленици. В програ-
мата премиерно у нас ще 
прозвучат транскрипции за 
8 тромбона на творби от Й. 
С. Бах през Бела Барток до 
Ханс Цимер. особено ат-
рактивни за публиката ще 
бъдат брас интерпретации-
те на увертюра “егмонт” от 
Бетовен, кросоувър пиесите 

“аксел-Симфония”, “Боли-
вар среща Марчело”, както 
и прочутата “Бохемска рап-
содия” нa “куин”. 

идеята и инициативата 
за гостуването на унгарски-
те тромбонисти в България 
е на Сдружение “Брас перс-
пективи” - партньор в ор-
ганизацията на събитието, 
които вече са реализирали 
предишни успешни изяви на 
проф. Гивичан у нас. “Мно-
го съм щастлив, че ще гос-
тувам отново в София, след 
концерта ми през 2019 г. с 
прочутия Слокар тромбон 
квартет и майсторския клас 
през 2021 г.”, споделя вир-
туозният музикант в специ-
ално обръщение към българ-
ската публика. Сегашният 
му гастрол също е свързан с 
образователна инициатива. 
на 16 юни от 10,30 ч. в зала 
“димитър ненов” на нМа 
“проф. п. Владигеров” ще 
се проведе творческа среща 
на български ученици и сту-
денти от Музикалната ака-
демия с проф. Гивичан.

Трима виртуози свирят 
Рахманинов и Шостакович

натозиденсародени

Инж.БОРИСНИКОЛОВ,
кметнаобщинаБелоградчик
ДОЙЧИНВАСИЛЕВ,
алпинист,покорилЕверест
ЛЮДМИЛАЧЕШМЕДЖИЕВА,
оперетнаприма
НИКОЛАЙПАСЛАР,
световениевропейски
шампионпосвободнаборба

Десетки творци, политици, 
близки и почитатели на словото 
на поета и драматург Петър Ана-
стасов го изпратиха в последния му 
път, съобщи БТА. Отиде си един от 
най-забележителните и със сигур-
ност най-лиричният поет на Плов-
див, почетен гражданин на Пловдив, 
автор на текста за химна на града, 
каза председателят на Дружество-
то на пловдивските писатели Ан-
тон Баев. Веселина Стоянова-Ана-
стасова, снаха на автора, прочете 
едно от емблематичните му сти-
хотворения - “В полунощ”. Петър 
Анастасов е роден на 27 октомври 
1942 г. в пловдивското село Марко-
во, където завършва прогимназия, а 
след това - руска гимназия в София. 
Следва българска филология в СУ. 
Бил е главен редактор на в. “Комсо-
молска искра” и дългогодишен дирек-
тор на изд. “Христо Г. Данов”. След 
1990 г. е ръководил изд. “Христо 
Ботев” и изд. “Български писател”. 
Миналата година Анастасов изда-
де избрани 80 свои стихотворения 
по случай 80-годишния си юбилей.  
Поклон пред паметта му!

Десетки изпратиха  
Петър Анастасов  
в последния му път

СнимкаСБП

Цигуларят Светлин русев, челис-
тът александър Сомов и пианистката 
надежда Цанова - доказани големи 
музиканти с харизматично присъствие 
и талант на сцената, любими изпъл-
нители на родната публика със свое-
то обаятелно и силно излъчване,  ще 
изпълнят репертоар от Сергей рахма-
нинов - елегично трио 2 в ре минор, 
за цигулка, виолончело и пиано, и на 
дмитрий Шостакович - клавирно трио 
2 в ми минор. концертът е на 14 юни 
от 19 ч. в кино “люмиер”, зала 11 на 
ндк, научи дуМа от Борислава лаза-
рова, експерт комуникации и контакти 
с медии. 

За първи път именитият цигулар 
Светлин русев ще свири с изящната 
и доказала се пианистка надежда Ца-
нова, чиято грация и силно музикално 
присъствие оставят трайна следа. С 
всички свои награди и отличия по све-
та надежда Цанова завършва и “Schola 
Cantorum” в париж, където получава 

най-високото отличие за концертиращ 
пианист - “Diploma Di Concert”. алек-
сандър Сомов е известният челист, 
покорил световните сцени от лондон, 
където още през 1998 г. става първият 
източноевропейски носител на Злат-
ния медал - най-високата награда на 
“Гилдхол скуул”, и със Светлин русев 
са имали творчески срещи по светов-
ните сцени. александър Сомов е канен 
постоянно като гост водач на виолон-
челите в лондонската филхармония, а 
в момента е соло челист на Страсбург-
ската филхармония и професор в ака-
демията на Страсбург. редовно прави 
майсторски класове в София, Страс-
бург, рингамала (Швеция) и Флен 
(Франция).

на 14 юни ще имаме удоволствие-
то да чуем тримата изявени солисти в 
изпълнение на Шостакович и рахмани-
нов в рамките на МФ “Софийски музи-
кални седмици” и преди интензивната 
концертна дейност на Светлин русев да 

го отведе навсякъде по света с неговия 
изключително широк репертоар, вари-
ращ от барока до съвременната музика 
и популярните жанрове. В настоящия 
момент, в допълнение към своята стре-
мителна артистична кариера, Светлин 
русев е професор в престижната Haute 
Ecole de Musique в Женева, след като в 
продължение на 10 години преди това 
преподава като професор и в нацио-
налната висша консерватория в париж. 
прави майсторски класове по цигулка 
и камерна музика по целия свят. пара-
лелно с това е последователно артис-
тичен съветник на Софийската фил-
хармония, а в настоящия момент - и 
артистичен съветник на Международ-
ния фестивал “Мартенски музикални 
дни” в родния си град русе. 

Съорганизатори са Столичната об-
щина, Министерството на културата, 
Софийската филхармония, ндк. про-
ектът се осъществява с подкрепата на 
нФ “култура” и Столичната община.

Снимка“СОФиЙСкимУЗикаЛниСЕДмиЦи”

концертътнаСветлинРусев,надеждаЦановаиалександърСомов
на14юниевафишана„Софийскимузикалниседмици”

СнимкаЕВРОПЕЙСкимУЗикаЛЕнФЕСТиВаЛ

Елитен брас ансамбъл от Унгария гостува  
на Европейския музикален фестивал

Днесрожденденпразнува
зам.-председателятна49-отоНародно
събраниеизам.-председателнаБСП

КристианВиГенин

Човек с изключи-
телна ерудиция, пре-
красниманиери,дълбо-
качовечност,роденият
дипломатКристианВи-
генинрязкосеотличава
нафонанаразкаляния
политически терен и
низките страсти, които
владеят парламентар-
нитедебати.Вигенинеярказвезданахори-
зонта на зараждащия се нов политически
елитисамоздраве,целеустременоститвър-
достсанужни,задастигнезенитанасвоята
партийнаиполитическакариера.Нещо,което
мужелаемотвсесърце.

Честитпразник!

отекипанадУМа
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отброй109

Мъж се прибира 
от риболов.

- Хвана ли нещо? 
- пита жена му.

- Надявам се, че 
не...

воДоравно:
Багеристка.Амин.Лол.Ква.Сбирки.Меди-

атор.Тантал.Технология.Пи.Пижо.Ро.Нерис
/Саломея/. Сава. Чистота. Страх. Спе. Абел /
Нилс/.Аполони /Луиджи/. “АИК”.Тава.Академ.
Ум. Рас. Сакове. “Ти”. Абан. Си. Адам. Кирил.
Ба. ПЛА. Токове. Елхи. Тар. Но. Олор. Естет.
Тон. Ленин /Владимир/. Калем. Полип. Лама-
рина. Рима. “Иф”. Бани. Од. Сиропиране. Адо /
Игор/.Река.Едили.Слон.“Цитаделата”.Ора.

отвЕсно:
Балетистка.Иконописец.Годежар.Ву.Ико-

номики. Мелихова /Олга/. “Амаро”. Ларат. “Ан”.
“А-ха”.Биволи.Диктор.Паралелепипед.Сволоч.
Окан /Морис/. ОН. Фиде. Атаро. Ислас /Луис/.
Берил.Рил. Господ.Сал. “Набала”.Пасти.Те-
неси. Хе. Манит. Баяно. “Има”. Пискане. Каин.
ЕТА.Кал.Тари. “МРТ”.Работодатели.Ало.Пи-
капи. “Е, и?”. Ва. Атенодор. Нилис /Люк/. ЛК.
Емир.Мадона.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

дъжд,гръмотевици дъжд,гръмотевици кратъкдъжд дъжд,гръмотевици

максимални максимални максимални максимални

24
oC 25

oC 27
6C 27

0C

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Денят е благоприятен за 
събирания с колеги, а в ли-
чен план - да се погрижи-
те за здравето си.

Ден за рутинна работа 
и за изпълнение на все-
кидневните ви отговор-
ности. Не се очертават 
изненади.

Ваш близък е напът да по-
стъпи неразумно спрямо 
семейството си, опитай-
те да го вразумите.

Възможни са незначител-
ни проблеми в семейство-
то, не ги пренасяйте на 
работното място. 

Вашите планове ще се 
реализират само при ус-
ловие, че сте готови за 
упорита работа. 

Не е разумно да вземате 
пари в заем. Вашата пес-
теливост ще ви бъде осо-
бено полезна днес.

Бъдете внимателни, необ-
мислено изказване може 
да засегне човек, на кого-
то държите.

Насладете се на леко-
тата, с която е зареден 
днешният ден, не се пре-
товарвайте с работа.

Условията са благоприят-
ни за сериозно финансово 
вложение, което обмисля-
те напоследък.

Искате да направите 
впечатление пред важни 
за вас бизнес партньори, 
сега е моментът.

Днес се занимавайте само 
с дейности, които ви ре-
лаксират, не обръщайте 
внимание на околните.

Ако хора, на които дър-
жите, реагират остро, 
проявете разбиране, 
може да имат проблеми.

православенкалендар

св. преподобни онуфрий
велики 60 години се скитал
самизпустинята

За велики пустинни подвиж-
ници ни разказва свети Пафну-
тий, койтосамживеелпустинен
живот. веднъж в него се явило
желание да отиде във вътреш-
носттанапустинята,задаузнае
ималитамощеотци,коитослу-
жат на господа повече от него.
катосивзелмалкохлябивода,
тойтръгналиследчетиридневен
труден път видял затворена пе-
щера. влязъл и видял един ста-
рецдаседи.Приближил,допрял
седонегоитялотосеразсипало
напрах.ПафнутийпогребалБо-
жиярабсобичайнотопсалмопе-
ние и молитва, пренощувал при
гроба му и на другия ден се от-
правилпо-нататък.

Пътят ставал все по-труден,
а пустинята по-сурова и по-без-
плодна. Ненадейно му се явил
мъж светлозарен и чрез едно
допиранесръкадоустатамуго

подкрепилзановитрудове.така
вървял17дни,когатовидяледин
човек, покрит от главата до но-
зете с бели като сняг коси, да
слиза от планината. Старецът
повикалПафнутий,катогоназо-
вал по име. това бил онуфрий,
вече 60 години скитащ се из
пустинята. той разказал на Па-
фнутий живота си. На младост

той бил инок в манастир, но в
душатамусезародиложелание
за пустинен живот и една нощ
взел хляб само за четири дни
и отишъл далече в пустинята.
изведнъж видял необикновено
светъллъч, койтокаточелиму
посочвалпътя.Следдългопъту-
ванедошълдопещерата,вкоято
един свят старец го приел, като
гоназовалпоиме.онуфрийжи-
вялснегоизвестновреме, като
сеучелотнегонаправилатана
пустиннияживот.акогатостаре-
цът го намерил достатъчно при-
готвензаподвижническиживот,
сам го завел във вътрешността
на пустинята и го поселил в пе-
щерата. Няколко години старе-
цътпоединпътвгодинатапосе-
щавалсвояученикдосаматаси
смърт.онуфрийгопогребалиот
денянанеговатасмъртживялв
дълбоко усамотение, подкрепян
чрезмолитваипостоянноизуча-
ваненасловотоБожие.

Пафнутийпрекаралцяланощ
свеликиястарецвбеседаимо-

литва.анадругияденонуфрий
благословил Пафнутий и започ-
нал да се моли Богу. Най-после
казал: “в твоите ръце, Боже,
предавам духа си!” внезапно го
осияла чудна светлина, чули се
гласовенаангели,коитопеелии
славословилигоспода.ангелите
отнесли на небето радостната
душа на праведника. Пафнутий
дълго плакал над тялото на ум-
релия и след това намерил ка-
мък,издълбанкато гроб.внего
поставил тялото на подвижника
спсалмопениеимолитваигопо-
крилскамъни.

преп. петър атонски бил
войник по професия, но след
товастаналаскетиотшелник

Петър атонски е християн-
ски аскет, атонски отшелник и
светец, почитан на 12 юни от
Православнатацъркваи,заедно
съссъборанавсичкимонашески
отци от атон, от католическата
църква.тойеотгръцкипроизход

ипопрофесияевойник.воювай-
кисрещуарабите,тойезаловен,
окованихвърленвзатвора,след
което прекарва дълго време в
град амари в близост до река
ефрат, молейки се на Бог да го
освободи от подземията и да го
заведе в пустиня, където да се
посветинамолитвенподвиг.

Църкватапочитана12юнипреп.онуфрийвелики.преп.петъратонски(началонапетровитепости)

05.55 денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 култура.Бг
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели

- забавно-познавателно
семейнокуизшоу/п/

14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “книганакнигите2”-ани-

мационенфилм
14.45 “амос - пазителят на мас-

ките”-анимационенфилм
15.15 “детективска агенция

“Ласеимая”-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 ощеотденя  - комен-

тарнопредаване
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 история.bg
22.00 “кажи ми коя съм” - тв

филм/3епизод/(14)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратна точка” - 10-се-

риентвфилм(16)
00.25 Светътиние/п/
00.55 100%будни/п/
02.30 култура.Бг/п/
03.30 Бразди/п/
04.00 “детективска агенция

“Ласеимая”-твфилм/п/
04.25 Посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 ощеотденя-коментарно

предаване/п/
05.40 телепазаренпрозорец

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иалександъркадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.30“комицитеиприятели”-ко-
медийношоу

13.30 “Стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
Билалов/п./

14.30 “огледален свят” - сериал
(финал)

15.30Премиера:“опасниулици”-
сериал,с.16

17.00bTVНовините
17.20 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щацветанкаризова

18.00 “Стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
Билалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5,еп.64

21.00Премиера:“Софиявкъщи”-
сериал,еп.5

22.00bTVНовините-къснаеми-
сия

22.30Премиера: “камионджии” -
сериал,еп.16

23.30Премиера:“Пожари”-сери-
ал,еп.5

00.20“катонакино”-предаване
закино

00.30 “Столичанивповече” -се-
риал,с.10,еп.9

01.20 “Фамилията” - сериал, с.2,
еп.12

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”-токшоусво-

дещидесиславаСтоянова
иалександъркадиев/п./

04.30 “огледален свят” - сериал
/п./

05.30 “Лице в лице” - публици-
стично предаване с воде-
щацветанкаризова/п./

06.00 “Здравей, България” - су-
трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на
NOVA

12.00 НовинитенаNOVA
12.30 “Наследство” (премиера) -

сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 НовинитенаNOVA
16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу
17.00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра
18.00 “голямото преследване” -

телевизионнаигра
19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия
20.00 “Черешката на тортата”

(новсезон)-риалити
21.00 “All Inclusive” - сериал, се-

зон1
22.00НовинитенаNOVA
22.30 “ФБр” (премиера) - сери-

ал,сезон4
23.30 “Частнидетективи” -сери-

ал,сезон2
00.30 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон9
01.20 “рейдонован”-сериал,се-

зон3
02.00 “Ямата”-сериенфилм
03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/
05.20 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

10.00Refreshзаздраве

11.00EuroTVShop

11.30 Седмичник с владо Бере-

ану

12.30EuroTVShop

13.00Новини

13.15Пътуващочиталище

14.15Училищезародители

15.15Новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30Новини

20.00Несестрахувай!

21.00Балотаж

22.00дасесрещнемспесен

23.00Новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30Училищезародители

04.30Пътуващочиталище

05.30Несестрахувай!

06.30делници
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икономика:маякалпачка-Йовановска-
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Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
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непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор029705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

Футбол
По Диема СПорт
20.00 “Героите на сезона”

По Диема СПорт 3
19.00 Германия - украйна

По макС СПорт 4
21.30 ла лига (обзор на сезона)

По Диема СПорт 2
20.00 Висша лига 
(обзор на сезона)
21.00 лига 1 (обзор на сезона)
баскетбол
22.00 Ховентут - Реал М, 
4-ти полуфинал в лига ендеса

По макС СПорт 1
тенис 
12.00 - 20.00 ATП 250 
в Хертогенбош

глЕдаЙтЕ

Манчестър сити победи интер с 
1:0 на финала в истанбул и заслужи 
първа титла в Шампионската лига по 
футбол на европа. испанецът родри-
го ернандес - родри (68) вкара по-
бедно и донесе на “гражданите” така 
жадувания златен требъл с шампион-
ската купа на Висшата лига, купата 
на Англия и “купата с ушите” от най-
престижния международен клубен 
турнир. тимът на сеп Гуардиола из-
равни постижението на градския съ-
перник Манчестър юнайтед от 1999 
г. триумфът е 15-и за английски от-
бор в Шампионската лига. 

първата възможност за гол на 
олимпийския стадион “Ататюрк” съз-
даде Бернардо силва. португалецът 
напредна почти до аутлинията, върна 
се към центъра и шутира към далеч-
ния ъгъл на вратата на Андре онана, 
но топката профуча покрай стълба.

играчите на сити в типичния си 
стил владееха топката над 65% от 
времето, но не създадоха чисти по-
ложения заради отличната игра в 
защита на интер. още в 30-ата мин. 
белгийският им плеймейкър кевин 

де Бройне получи контузия и бе заме-
нен. Звездата на интер един джеко 
също се контузи и бе заменен от ро-
мелу лукаку (57).

символичните домакини сами си 
създадоха проблем, след като Мануел 
Аканджи опита да върне на вратаря 
едерсон, но топката бе твърде къса 
и попадна у лаутаро Мартинес. той 
обаче стреля в тялото на бразилеца от 
малък ъгъл.

Аканджи имаше ключова роля и 
минута по-късно, когато изведе Бер-
нардо силва по дясното крило и пор-
тугалецът центрира, а избитата топка 
бе посрещната от родри на границата 
на пеналта и той с фамозен шут на-
мери левия ъгъл на онана. секунди 
след това Федерико димарко уцели 
напречната греда над едерсон.

интер направи най-големия про-
пуск в края на мача. робин Госенс по-
срещна центриране към вратата и на-
мери непокрит тарана лукаку (88), но 
едерсон с крак изби удара му от 5 м.

полският рефер Шимон Марчи-
няк, свирил и финала на Мондиала в 
катар 2022, ръководи отлично мача, 

като остана незабележим на терена.
Гуардиола стана първият треньор 

в историята, който печели требъл с 
два различни клуба - с Барселона през 
2008-2009 г. и с Манчестър сити през 
настоящия сезон.

В класирането по трофеи от най-
престижния евротурнир испания 
води с 19 купи, пред Англия - 16, 
италия - 12 (3 на интер), Германия 
- 7, нидерландия - 6, португалия - 
4, Франция, Шотландия, румъния и 
сърбия - по 1.

представителният тим 
на България спечели ев-
ропейското първенство по 
футбол за железничари под 
егидата на USIC. В спор за 
титлата “лъвовете” побе-
диха Германия с 2:1. пър-
венството на континента за 
тази професионална орга-
низация се проведе в курор-
та Албена.

В националния железни-
чарски отбор преобладават 
състезатели на Фк Балкан 
Ботевград, а треньор е иван 
редовски, който води съ-
щия клуб.

Бившият футболист на 
локо сф и надежда (до-
брославци) калоян Бонев 
(8) откри. с хубав гол на 
защитника димитър руй-
чев (55) нашите поведоха с 
2:0, а германците намалиха 
в 60-ата мин. през целият 
финален двубой, както и 
във всички мачове, българ-

ските футболисти владееха 
инициативата и не загубиха 
и една среща. старши тре-

ньорът иван редовски е на-
чело за трети пореден път, 
а преди 20 години печели 

европейската титла и като 
футболист. България е пе-
челила турнира 4 пъти.

Гуардиола 
е доволен, 
Индзаги - също

 
“Уморен. спокоен. доволен. Успе-

хът дойде толкова трудно”, каза след 
финала емоционалният треньор на 
сити сеп Гуардиола, след като прегър-
на всеки играч и служител на клуба.

“интер е наистина добър тим. Бъ-
дете търпеливи, казах на полувремето. 
трябва да имате късмет. този мач е 
хвърляне на монета. но триумфът беше 
предначертан от звездите. принадлежи 
ни. сега се нуждаем от почивка, сезо-
нът беше твърде дълъг. нашите игра-
чи сега имат мачове за националните 
отбори. УеФА и ФиФА, помислете за 
това”, коментира Гуардиола.

“изиграхме страхотен мач и трябва 
да се гордеем с това. прегърнах моите 
играчи един по един, тъй като те бяха 
невероятни, точно като нашите фенове, 
и заслужаваха различен резултат”, каза 
треньорът на интер симоне индзаги.

“последните 25 минути домини-
рахме, но усещането беше, че топката 
не искаше да влезе в мрежата. случва 
се, за съжаление, се случи във финала 
на Шампионската лига. Заслужавахме 
повече, но сваляме шапките си пред 
Манчестър сити, знаем колко много са 
работили, за да стигнат до този момент 
през последните години”, каза индзаги.

Ман Сити е на върха в Европа
Испанецдонесе15-иуспех
наАнглиявШампионскаталига

България е еврошампион за железничари

СнИмкИБТА
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ига Швьонтек постигна най-напрегнатата си 
и най-драматична победа във финал на Големия 
шлем и ликува с трета титла на “Ролан Гарос” и 
общо четвърти “мейджър” трофей. полякинята 
надви с 6:2, 5:7, 6:4 чехкинята каролина Мухова 
за 2,42 часа.

Водачката в ранглистата стартира по обичай-
ния сценарий в своите финали от Шлема и взе 
първата част. после нервите и напрежението об-
хванаха действията и на двете тенисистки. Това 
увеличи броя на грешките и на пробивите.

Швьонтек изпусна предимството си от про-
бив при 3:1 във втория сет и допусна да загуби 
подаването си в петия гейм, след като в същия 
етап в предишната част бе отразила брейкбол в 
10-минутно разиграване. След куп обрати Му-
хова спечели сета и стигна до контрасет. В него 

отново властваха нервите и драматичните мо-
менти.

Чехкинята допусна нов пробив след двойна 
грешка и загуби първия си “мейджър” финал, но 
може да бъде повече от горда от представянето 
си в париж. от днес тя ще излети с 27 места в 
ранглистата и ще заеме рекордната 16-а пози-
ция, с 3 над личния й връх от 2021 г.

Швьонтек триумфира с купата “Сюзан лан-
глен” и през 2020 и 2022 г., както и на US Open 
2022, и запазва лидерската си позиция.

В мъжкия финал снощи в опит за рекордна 
23-та титла от Шлема като фаворит излезе но-
вак джокович (Сър) срещу каспер Рууд (нор). 
24-годишният скандинавец достигна до спор за 
титлата за трети път след “Ролан Гарос” и US 
Open през 2022 г.

еди пенев спечели златен медал на финала на земя на Световната 
купа по спортна гимнастика в осиек, Хърватия. Българинът, който 
живее и тренира в САЩ, изпълни без грешка съчетанието си и по-
лучи 14,100 т. неговият по-малък брат кевин пенев завърши на 8-о 
място във финала с 12,500 т.

Със сребро се окичи Ахмет Йондер (Тур) с 13,800 т., а бронза взе 
кристофор Месарош (Унг) с 13,733 т.

Йордан Александров се класира шести във финала на успоред-
ка. Сребърният медалист от Световната купа във Варна бе оценен с 
14,133 т. и изпревари олимпийския медалист, световен и европейски 
шампион на прескок Артур давтян (Арм). на успоредка шампион 
стана иля ковтун (Укр) с 15,133 т., а на кон с гривни златото взе 
Гагик Хачикян (Арм) с 14,766 т.

Снощи във финала на прескок участваха Божидар Златанов и еди 
пенев, който спечели злато на земя и на Световната купа във Варна 
в края на май.

Мъжкият национален от-
бор по волейбол на Бълга-
рия загуби с 0:3 гейма (22:25, 
21:25, 24:26) от Япония в на-
гоя четвъртия си мач от пър-
вия уикенд в лигата на наци-
ите. 

“лъвовете” отстъпиха на 

домакините пред пълни три-
буни. Близо 10 000 запалянко-
вци подкрепяха японците.

С това нашите завършиха 
турнира с една победа, 3 загу-
би и 5 т., след като отстъпиха 
на полша с 2:3 гейма (27:25, 
19:25, 22:25, 25:22, 11:15), на 

китай - също с 2:3, и разбиха 
европейския вицешампион 
Словения с 3:0.

“лъвовете” заемат времен-
но 10-о място. Те продължават 
битките във втория уикенд на 
20 юни в орлеан, Франция, с 
Бразилия, а после срещат ка-

нада, Аржентина и куба.
В индивидуалните класа-

ции Александър николов е 
шести по резултатност с 61 
т. след Хесус ерера Хайме 
(куба) и Рок Можич (Слове-
ния) - по 77, дражен лубурич 
(Сърбия) - 76, Жинин Жан 

(китай) - 75, и Тине Урнаут 
(Словения) - 64. 

при разпределите Георги 
Сеганов е втори с 67 успешни 
отигравания след паоло поро 
(италия) - 82, и пред лучано 
де Секо (Аржентина) и Бруно 
Резенде (Бразилия) - по 63. 

СнимкаБТа

Ига Швьонтек триумфира  
за трети път с купата  
на “Ролан Гарос” 

  �
Пенка ВЛАХОВА

В рамките на два дни незря-
щи мериха сили, за да определят 
своя републикански шампион 
по спортна табла. С най-голя-
мо майсторство и подобаващ 
късмет в зара титлата спечели 
димитър илиев от Туида (Сли-
вен), който победи на финала 
Тодор Георгиев (Бялата лясто-
вица, Габрово). Третото място 
разделиха петко петков (Свет-
лина, Шумен) и Таня Сотирова 
(кракра, перник). Турнирът в 
хотел “Хоризонт” в гр. обзор се 
проведе благодарение на Аген-
цията за хората с увреждания 
и спортен клуб Успех (София).  
Участваха състезатели от 23 от-
бора от цялата страна. 

Волейболистите десети
в Лигата на нациите
Сегановевториприразпределителите,алексниколов-6-иприреализаторите

СнимкаБФГимнаСТика

Еди Пенев (в средата) с брат си Кевин и с националния селекционер Милко Танкушев

Еди Пенев със злато 
на СК в Осиек 

Незрящи излъчиха своя шампион по табла в Обзор

СнимкаавТоръТ

Варненецът Стефан Трифо-
нов спечели два сребърни меда-
ла на европейското първенство 
по тенис за ветерани, което се 
проведе на червени кортове на 
хърватския остров Вели ло-
шин. на финала на сингъл в 
категория 30-35 години бълга-
ринът изпусна германеца клаус 
Мозер с 5:7, 6:0, 4:6 за 2,30 ч. 

при тандемите той и Тибор 
ковач (Словакия) отстъпиха 
с 5:7, 6:3, 3-10 на петар джу-
кич (Сърбия) и давиде Фазоли 
(италия). 

през март Трифонов, кой-
то работи за японска банка в 
Белгия, игра четвъртфинали на 
Световното първенство за ве-
терани, организирано от Меж-
дународната тенис федерация в 
Анталия. 

Варненски 
ветеран с два 
еврофинала 
по тенис 

Ига Швьонтек с трети триумф на „Ролан Гарос”


